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Beslutande ledamöter 
 

Mikael Löthstam (S), Ordförande 
Annika Huber (S) 
Gerd Olsson (S) 
Barry Gustafsson (S) § 1–13 
Daniel Fors (S) § 14–29 
Per Svensson (S) 
Adam Rydstedt (M) 
Peter Lagerqvist (M) 
Jonas Holm (M) 
Caroline Schmidt (C) 
Anton Stark (C) § 1–14, 16–29 
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Peter Åkerström (KD) 
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Ersättare 
 

Lena Hallqvist (S) 
Daniel Fors (S) 
Elisabet Svedman (S) 
Lina Johnsson (MP) 
Erika Söderström (C) 
Bengt-Åke Nilsson (C) 
Lars Österberg (KD) 
Therése Skog (SD) 

Övriga närvarande Kommunsekreterare Pia Embretsén, kommundirektör Lena Högback, kommunikatör 
Anneli Clemente, ekonomichef Kent Lundqvist § 2 och 27, personalchef Roger Fält § 
2, upphandlare Amanda Börjesson och Elin Fors § 2, förvaltningschef Anna-Karin 
Ragnarsson § 3, utvecklare för social hållbarhet Ellen Skånberg Forsström § 4,  
kvalitetsstrateg Annika Lindfors § 5 och planeringschef Hans Gyllow § 14 

Justerare Stefan Nordin (SD) 
Justeringens plats och 
tid Digital justering via mobilt bankid, 2024-02-08 
 
Underskrifter 

Sekreterare 

 

Paragrafer § 1-29 
 Pia Embretsén  

Ordförande 
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§ 1 Dnr KS-2022-000555 - 006 

Godkännande av dagordning 

Kommunstyrelsen beslutar 
att behandla extra ärendet angående användning av RUR i bokslutet som övrig 
fråga på dagordningen (§ 27),  

att behandla initiativärendet ang angående kraftsamling för Lärandenämnden 
som övrig fråga på dagordningen (§ 28),  

att utse ombud och ersättare till Kommuninvest som övrig fråga på 
dagordningen (§ 29), samt 

att i övrigt godkänna dagordningen. 

Sammanfattning 
Kommuninvest har begärt att kommunen utser ombud och ersättare till 
Kommuninvests föreningsstämma 2024. 

Extra ärende angående Användning av RUR i bokslutet 2024 för att hantera 
ökade pensionskostnader har anmälts. 

Ulrica Högbergh (V) har lämnat in nämndinitiativ angående kraftsamling för 
Lärandenämnden. 

Ärendena föreslås behandlas som övrig fråga vid dagens sammanträde. 
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§ 2 Dnr KS-2023-000644 - 042 

Uppföljning av kommunens ekonomi m.m. för 2024 
 

Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna redovisningen från ekonomienheten och personalenheten. 

Sammanfattning 

Ekonomi 

Årsredovisning 
Ekonomichef Kent Lundqvist redovisar preliminärt årsresultat. 

Resultatet gällande nämnderna visar på ett underskott på -90 miljoner kronor. 
Resultatet före finans pekar på + 36 miljoner kronor och det totala resultatet på 
sista raden visar på + 86 miljoner kronor 

Avtalstrohet 
Upphandlare Amanda Börjesson och Elin Fors informerar om 
leverantörstrohet och avtalstrohet. Informationen innefattar bland annat vilka 
steg man jobbar med, uppföljning och nuläge. 

Personal 

Medarbetarundersökningen  
Personalchef Roger Fält redovisar resultatet från medarbetarundersökningen. 
Den totala svarsfrekvensen är 77%. Redovisningen omfattar jämförelse mellan 
olika verksamheter, redovisning av frågorna och resultatet från svaren utifrån 
respektive verksamhetsområde. 

Statistik 
Sjukfrånvaron var 2022 8,6 % och 2023 8,7 %. Antal årsarbetare var år 2019 
3080  och  2023 3259 
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§ 3 Dnr KS-2024-000050 - 042 

Åtgärder för tekniska nämnden för att komma i balans 

Kommunstyrelsen beslutar 
att tacka för informationen.  

Sammanfattning 
Tekniska nämnden ordförande Annika Huber (S) och förvaltningschef Anna-
Karin Ragnarsson redovisar, som en del i kommunstyrelsens uppsiktsplikt, vilka 
åtgärder tekniska nämnden och förvaltningen vidtagit för att komma i balans. 
En åtgärdslista presenteras och nämnden/förvaltningen beräknar att en balans 
kommer att uppnås inom 2 år.  

 

Kommunstyrelsen2 024-02-06
(Signerat, SHA-256 9574A99C8A22CADC369539F52ED76BAE0CB4E9961E779F33B56972CC730EFE82)

Sida 7 av 43



 

Kommunstyrelsen 

PROTOKOLL 
Sida 

8(42) 
Sammanträdesdatum 

2024-02-06 
 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 4 Dnr KS-2023-000627 - 106 

Internationellt partnerskap för stärkt demokrati och 
ökad hållbarhet (ICLD) 

Kommunstyrelsen beslutar 
att återremittera ärendet till allmänna utskottet för att få en fördjupad 
beskrivning av vad detta skulle innebära för kommunens förvaltningar, samt 

att därefter delegera till allmänna utskottet att besluta i frågan. 

Sammanfattning 
Utvecklare inom social hållbarhet Ellen Forsström Skånberg informerar i 
ärendet.  

Internationellt centrum för lokal demokrati, ICLD, är en förening som erbjuder 
kommuner i Sverige att arbeta med demokratifrågor tillsammans med en 
kommun i ett annat land. Ett deltagande i ett kommunalt partnerskap skulle 
innebära kompetensutveckling och breddade perspektiv för förtroendevalda, 
tjänstepersoner och i förlängningen hela Hudiksvalls kommun. Hela arbetet 
finansieras av Sida. Sista ansökningsdag är den 15 februari 2024. 

Vid allmänna utskottets sammanträde fick kommunledningsförvaltningen i 
uppdrag att till kommunstyrelsens sammanträde den 6 februari komplettera 
handlingarna med en ansökan samt att förtydliga förväntade resurser och 
kostnader för projektet utöver de medel kommunen erhåller från Sida.  

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 8 
Tjänsteutlåtande 
Presentation ICLD 
Förslag till ansökan 
Bilaga 1 Förslag till budget 

Beslutet skickas till 
Allmänna utskottet 
Ellen Forsström Skånberg 
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§ 5 Dnr KS-2023-000069 - 039 

Uppföljning av internkontroll 2023 för kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna uppföljningen, samt 

att anta föreslagna åtgärder.  

Sammanfattning 
Internkontrollen är fördelad på kommunstyrelsens egen verksamhet och på 
övergripande verksamhet. För 2023 har kommunledningsförvaltningen 
kontrollerat totalt 15 rutiner/processer/system, med totalt 16 kontrollmoment 
på de olika områdena. Dels tre på den egna verksamheten och dels 13 på den 
övergripande verksamheten.  

Enligt reglementet ska utfallet bedömas som bra/Målvärde uppnått, ok/Nära 
målvärde men behöver förbättras eller mindre bra/Ej accepterat värde.  

Bedömningen är att av dessa 16 moment som kontrolleras är det sju som 
fungerar bra, målvärdet uppnått. Sju av kontrollmomenten fungerar ok, nära 
målvärdet, men behöver förbättras. Två kontrollmoment fungerar mindre bra, 
har ej accepterat värde. I plan för uppföljning finns beskrivning av resultaten 
och förslag på åtgärder för förbättring.      

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 9 
Tjänsteutlåtande  
Uppföljning kommunstyrelsen egen verksamhet 
Uppföljning kommunstyrelsen övergripande 

 

Beslutet skickas till 
Ekonomienheten 
Personalenheten 
Annika Lindfors 
Moa Bäckström  
Ulrika Wenn 
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§ 6 Dnr KS-2023-000238 - 002 

Delegationsordning mandatperiod 2023–2026 

Kommunstyrelsen beslutar 
att kommundirektören delegeras rätten att meddela viktigt meddelande till 
allmänheten (VMA) vid extraordinära händelser och samhällsstörningar. 

Sammanfattning 
Varningssystemet Viktigt Meddelande till Allmänheten (VMA-systemet) syftar 
till att varna och ge vägledande information vid olyckor, svåra störningar i 
viktiga samhällsfunktioner och andra allvarliga händelser. VMA kan sändas via 
utomhusljussystemet, radio, tv och direkt till telefoner i det drabbade området. 

Från och med den 1 januari 2024 regleras tillämpningen av VMA-systemet 
genom en ny lag med tillhörande förordning och föreskrifter. Den nya lagen, 
lag (2023:407) om viktigt meddelande till allmänheten, reglerar bland annat vem 
som får begära sändning, hur sändning ska begäras och genomföras samt 
ansvarsfördelning för sändningen. 

Förändringen leder till att kommuner och regioner behöver bestämma vem eller 
vilka inom organisationen som ska ha behörighet att skyndsamt kunna besluta 
om att begära sändning av ett VMA vid kriser och situationer där kommunen 
behöver agera utifrån uppdraget i lagen om extraordinära händelser (LEH). 
Kommuner och regioner behöver även lägga till detta i delegationsordningen 

Beslutsunderlag 
Plan- och utvecklingsutskottet 2024-01-23 2024-01-23 § 9 
Tjänsteutlåtande 
Delegationsordning 

 

Beslutet skickas till 
Lena Högback 
Ulrika Wenn 
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§ 7 Dnr KS-2023-000304 - 007 

Revisionsrapport - Granskning av kommunens arbete 
med barnkonventionen 

Kommunstyrelsen beslutar 
att överlämna yttrandet över granskningsrapporten till kommunfullmäktige. 

Sammanfattning 
FN:s konvention om barnets rättigheter som också är lag i Sverige innebär 
bland annat att Hudiksvalls kommun är skyldig att ta reda på vad barnets bästa 
är i olika sammanhang. Den 12 september 2023 beslutade kommunstyrelsen om 
en riktlinje för prövning av barnets bästa. Vid samma tillfälle beslutades också; 

• att nämndernas arbete ska följas upp i nämndernas årliga 
verksamhetsrapporter, 

• att samtliga nämnder och förvaltningar ska erbjudas utbildning om lagen om 
barnets rättigheter och om den antagna riktlinjen, samt 

• att kommundirektören ska samordna och se över att förvaltningarna 
återkommer till kommunstyrelsen med en beskrivning hur förvaltningarna 
arbetar med dessa frågor och vad det kostar. 

Det finns beslutade styrdokument inom området, utbildning kommer att 
genomföras under 2024 och inom ramen för kommunstyrelsens uppsiktplikt 
kommer uppföljning av nämndernas arbete att ske och lämplig statistik inom 
området kommer att redovisas.  

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 12 
Tjänsteutlåtande 
Bilaga 1, 2 och 3 
Kommunfullmäktige 2023-11-27 § 180 
Missiv 
Revisionsrapport 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 8 Dnr KS-2020-000064 - 004 

Revidering av dokumenthanteringsplan 
Kommunstyrelsen  
 

Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna revideringen av kommunstyrelsens dokumenthanteringsplan. 

Sammanfattning 
Förvaltningen har utarbetat ett förslag till revidering av kommunstyrelsens 
dokumenthanteringsplan. Förslaget utgår från de Råd och Anvisningar som 
finns i Riksarkivets författningssamling (RA FS) samt liknande råd från Sveriges 
kommuner och regioner (SKR). Förutom detta har även rekommendationer 
som Samrådsgruppen för kommunala arkivfrågor ger ut, används. Jämfört med 
nuvarande plan föreligger följande revidering. 

Brottsförebyggande arbete 

• Händelserapporter i datasystemet Geosecmas modul för 
Trygghetssamordning. Gallras efter fem år.  

 

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 5 
Tjänsteutlåtande 
Nuvarande dokumenthanteringsplan 

 

Beslutet skickas till 
Ulrika Wenn 
Birgitta Olsson Iggbom 
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§ 9 Dnr KS-2024-000014 - 110 

Åtgärder för att öka valdeltagandet EU-val 2024 

Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna aktiviteten riktat utskick eller andra alternativ för en kostnad av  
200 000 kr,  

att godkänna aktiviteten utökad förtidsröstning för en kostnad av 70 000 kr,  

att kostnaderna tas ur kommunstyrelsens konto för oförutsedda kostnader samt  

att en utvärdering sker under hösten 2023.  

Sammanfattning 
Valdeltagandet till Europarlamentet 2019 var det högsta hittills om än lägre än i 
de nationella valen, vilket öppnar upp för insatser som riktar sig till flera 
målgrupper och ett mer generellt fokus på att informera om valet och om 
vikten av att gå att rösta. Kommunens servicecenter kommer utgöra centrala 
platser för detta. Andra insatser som föreslås är riktade utskick och en utökning 
av antalet platser för förtidsröstning. 

Vid allmänna utskottets sammanträde fick kommunledningsförvaltningen i 
uppdrag att till kommunstyrelsens sammanträde den 6 februari se över om det 
finns andra alternativ än valambassadörer som insats för att öka valdeltagandet.
  

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-28 § 6 
Tjänsteutlåtande 
Kommunstyrelsen 2023-05-09 § 79 

 

Beslutet skickas till 
Moa Bäckström 
Jenny Alvolin 
Ellen Forsström Skånberg 
Pia Embretsén 
 

 

Kommunstyrelsen2 024-02-06
(Signerat, SHA-256 9574A99C8A22CADC369539F52ED76BAE0CB4E9961E779F33B56972CC730EFE82)

Sida 13 av 43



 

Kommunstyrelsen 

PROTOKOLL 
Sida 

14(42) 
Sammanträdesdatum 

2024-02-06 
 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 10 Dnr KS-2020-000703 - 791 

Insatser för att mildra effekterna av 
långtidsarbetslöshet i Hudiksvalls kommun  

Kommunstyrelsen beslutar 
att avsätta 4 150 000 kronor för särskilda insatser med anledning av 
arbetslösheten bland unga och vuxna, för att möta kommunens 
kompetensförsörjningsbehov,  

att åtgärder i denna satsning avropas från kommunstyrelsen efter dialog med 
kommunstyrelsens ordförande och/eller kommundirektören, 

att kostnaderna regleras i samband med bokslut 2024, 

att uppnådda resultat av satsningen redovisas för kommunstyrelsens allmänna 
utskott i oktober 2024, samt 

att i samband med redovisningen på kommunstyrelsens allmänna utskott i 
oktober 2024, om det finns möjlighet, redogöra hur man arbetar med 
långtidsuppföljning (mer än 1 år) av individer. 

Sammanfattning 
Att hela arbetskraften i Hudiksvalls kommun tas till vara är av stor vikt för ökad 
välfärd och en socialt hållbar kommun samt för att möta de behov av 
kompetensförsörjning kommunen på sikt har. Kommunens 
arbetsmarknadsinsatser, i kombination med vuxenutbildningens insatser, ska 
även främja samhällstjänster av högsta kvalitet, bidra till ett blomstrande 
näringsliv samt en attraktiv och hållbar livsmiljö.  

Arbetsliv och försörjning tillsammans med Vuxenutbildningen har för avsikt att 
fortsätta det upparbetade arbetssätt som möjliggjorts under åren 2021, 2022 
och 2023 med goda resultat. Detta med insatser som förberedande 
yrkesutbildning i kombination med skapad anställning samt 
Ungdomsanställning.  

Genom samverkan mellan Arbetsliv och försörjning, vuxenutbildningen och 
Arbetsförmedlingen sker ett urval och matchning till dessa utbildningar, med 
utgångspunkt för personernas möjligheter till stegförflyttning, tidigare 
kunskaper, motivation och arbetsgivarens behov av kompetens.      
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Beslutsgång 
Caroline Schmidt (C), Adam Rydstedt (M), Peter Asp Vilén (SD), Peter 
Åkerström (KD) och Gerd Olsson (S) yrkar bifall till allmänna utskottets 
förslag. 

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 10 
Social- och omsorgsnämnden 2023-11-23 § 162 
Tjänsteutlåtande social- och omsorgsförvaltningen 
Ordförandebeslut – lärande 
Kommunstyrelsen 2023-11-07 § 200 
Kommunstyrelsen 2022-12-06 § 232 

 

Beslutet skickas till 
Ulrika Wenn 
Ekonomienheten 
Allmänna utskottet 
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§ 11 Dnr KS-2023-000312 - 106 

Ansökan om verksamhetsbidrag 2024 till Coompanion 
Gävleborg för regional medfinansiering till statsstöd 
från Tillväxtverket 

Kommunstyrelsen beslutar 
att bevilja Coompanion Gävleborg ett verksamhetsbidrag för år 2024 med  
75 376 kronor samt 

att finansieringen sker från kommunstyrelsens oförutsedda anslag. 

Sammanfattning 
Coompanion Gävleborg är en ekonomisk förening som har ett nationellt 
uppdrag att främja kooperativt företagande. Genom att stödja utvecklingen av 
länets kooperativ, idéburna verksamheter, sociala entreprenörer och 
landsbygdsaktörer vill föreningen bredda näringslivet. Ett mer hållbart, jämlikt 
och demokratiskt företagande kan ge ett näringsliv som inkluderar fler 
människor, idéer och platser i Gävleborgs län.  

Coompanion Gävleborg har stöd från Tillväxtverket som villkoras med krav på 
regional medfinansiering av länets kommuner och Region Gävleborg. Nu 
ansöker föreningen om ett ekonomiskt bidrag för verksamhetsåret 2024 om 75 
376 kronor vilket motsvarar två kronor per kommuninvånare från Hudiksvalls 
kommun. 

Beslutsgång 
Ulrica Högbergh (V) anmäler jäv och deltar inte vid handläggning av och beslut 
i ärendet, Bengt-Åke Nilsson (C) träder in i hennes ställe. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande 
Ansökan 
Bilaga 

Beslutet skickas till 
Ulrika Wenn 
Coompanion Gävleborg 
Ekonomienheten 
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§ 12 Dnr KS-2023-000682 - 370 

Yttrande gällande ansökan om vindkraftspark vid 
Tigerberget 
Kommunstyrelsen beslutar 
att meddela Länsstyrelsen i Dalarnas län att Hudiksvalls kommun avser fatta 
beslut senare i processen. 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Peter Asp Vilén (SD) och Stefan Nordin (SD). 

Sammanfattning 
Holmen Energi AB har ansökt om tillstånd för vindkraftspark i området 
Tigerberget i Hudiksvalls kommun. Ansökan handläggs av Länsstyrelsen i 
Dalarnas län som utgör miljöprövningsdelegation. Länsstyrelsen har meddelat 
Hudiksvalls kommun att kommunfullmäktige redan nu kan ta ställning enligt 
miljöbalken om tillstyrkan av ansökan. Sådant ställningstagande kan även göras 
senare i processen.  

I nuläget finns även möjlighet för kommunen att genom miljö- och 
räddningsnämnden yttra sig över behov av kompletteringar av Holmen Energis 
tillståndsansökan. 

Förvaltningen för ett principresonemang i frågan och landar i att Hudiksvalls 
kommun bör fatta beslut om tillstyrkan över ansökan senare i processen då 
eventuella behov av kompletteringar av underlag i ärendet är klarlagda. 

Beslutsgång 
Stefan Nordin (SD) yrkar avslag på Holmens ansökan i sin helhet. 

Peter Lagerqvist (M) yrkar bifall till plan- och utvecklingsutskottets förslag. 

Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till plan- och 
utvecklingsutskottets förslag eller till Stefan Nordins förslag, och finner att 
kommunstyrelsen bifaller plan- och utvecklingsutskottets förslag. 

Beslutsunderlag 
Plan- och utvecklingsutskottet 2024-01-23 § 13 
Tjänsteutlåtande 
Förfrågan 
Ansökan 

 

Beslutet skickas till 
Hans Gyllow 
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§ 13 Dnr KS-2023-000515 - 511 

Förändrad parkeringsavgift  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att höja parkeringsavgiften till 15 kronor per timme på kommunens  

avgiftsbelagda parkeringar.  

Sammanfattning 
Sedan parkeringsavgift infördes 2017 har beläggningen på parkeringarna 
Salutorget, Garvaren, Museet och Milstolpen ökat. Som styrmedel för att öka 
omsättningen på parkeringsplatserna föreslås att avgiften höjs till 15 kronor per 
timme. Även med den föreslagna höjningen är kostnaden kopplat till 
parkeringarna högre än intäkten som parkeringsavgiften genererar.    

Ärendet återremitterades, från kommunstyrelsens allmänna utskott den 19 
oktober 2023, till tekniska nämnden för att se över kostnaderna kopplade till 
kommunens parkeringar som exempelvis underhåll och drift, samt att föra en 
dialog med Hudik City gällande ärendet. 

Kostnader kopplat till kommunens parkeringar redovisas i tabell 1. Även om 
parkeringsavgiften höjs till 15 kr/timme är kostnaden kopplat till parkeringarna 
högre än intäkten för parkeringsavgifter.  

Intäkt parkeringsavgifter          1 670 000 

Parkeringsövervakning   1 125 000 

Driftkostnad parkeringsautomater/telefonparkering    100 000 

Internleasing parkeringsautomater                 40 000 

Skötsel av parkeringsytor      862 000 

Avskrivning parkeringsytor               600 000 

   1 057 000 

Tabell 1: Utfall 2022 av kostnader kopplade till kommunens parkeringar. 

En dialog med Hudik City kring förslag om höjning av parkeringsavgift samt 
utvecklingen av parkeringsplatser i centrum har inletts och återkoppling på 
dialogen kommer att redovisas till kommunstyrelsens allmänna utskott 
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Beslutsgång 
Caroline Schmidt (C), Anton Stark (C) och Jan-Erik Jonsson (C) meddelar att 
de ej deltar i beslutet. 

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 11 
Tekniska nämnden 2023-12-11 § 147 
Tjänsteutlåtande tekniska förvaltningen 
Presentation 
Skrivelse om dialog 
Allmänna utskottet 2023-10-19 § 125 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 14 Dnr KS-2021-000360 - 501 

Samlade ståndpunkter över lokaliseringsutredning, 
järnvägsplan Ostkustbanan Enånger-Idenor-
Stegskogen 

Kommunstyrelsen beslutar 
att avge samlade ståndpunkter till Trafikverket i enlighet med det förslag som 
Plan- och utvecklingsutskottet upprättat. 

Sammanfattning 
Trafikverket arbetar med en lokaliseringsutredning för järnvägsplan för 
dubbelspår på Ostkustbanan. I klartext handlar det om att välja korridorer inom 
vilka en framtida järnväg kan komma att byggas.  

Hudiksvalls kommun har lämnat samlade ståndpunkter över 
lokaliseringsutredningen redan under 2023. Då kunde kommunen emellertid 
inte förorda något av de två alternativen vid Iggesund. Kommunen efterlyste en 
fördjupad utredning som skulle pröva olika möjligheter för att undvika en 
passage på bro genom Iggesund. Trafikverket har därefter gjort en översiktlig 
studie för ett dubbelspår i marknära läge genom Iggesund. Detta yttrande 
begränsar sig därför till delen Enånger-Idenor med särskilt fokus på passagen 
vid Iggesund.  

Plan- och utvecklingsutskottet gav kommunledningsförvaltningen i uppdrag att 
till kommunstyrelsens sammanträde den 6 februari komplettera förslaget med 
en text om trygghetaspekten kring stationsområdet.  

Beslutsgång 
Ulrica Högbergh (V) yrkar bifall till plan- och utvecklingsutskottets förslag. 

Beslutsunderlag 
Plan- och utvecklingsutskottet 2024-01-23 § 11 
Tjänsteutlåtande 
Förslag 
Översiktlig studie Iggesund 
Samrådsredogörelse 
Begäran om kompletterande sammanvägda ståndpunkter 

 

Beslutet skickas till 
Hans Gyllow 
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§ 15 Dnr KS-2023-000258 - 008 

Motion - Möjliggöra uthyrning av replokaler 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att motionen anses vara besvarad. 

Sammanfattning 
Kultur- och fritidsnämndens yttrande 
Hudiksvalls kommun lider brist på replokaler då de lokaler som tidigare fanns 
tillgängliga för på Håstaholmen inte längre finns kvar. Motionen från Charliene 
Kiffer Goude (V), Ulrica Högbergh (V), Olle Jonsson (V) och Joel Nordkvist 
(V) föreslår att kommunen, gärna i samarbete med studieförbunden, utreder 
möjligheten att hyra ut replokaler. Liknande initiativ har tagits runt om i landet. 

Kultur-och Fritidsförvaltningen är väl insatt i behovet av replokaler och har 
därför påbörjat samarbete med studieförbunden kring just detta. En 
planeringsgrupp med förvaltningschefer arbetar med lokalfrågor och en 
arbetsgrupp med kulturutvecklare och representanter från studieförbunden 
utreder vilka behov som finns för ett att vi ska kunna komma fram till en 
långsiktigt hållbar och behovsbaserad lösning.  

Beslutsgång 
Anton Stark (C) anmäler jäv och deltar inte vid handläggning av och beslut i 
ärendet; Bengt-Åke Nilsson (C) träder in hans ställe. 

Ulrica Högbergh (V) och Caroline Schmidt (C) yrkar bifall till motionen. 

Annika Huber (S) och Gerd Olsson (S) yrkar bifall till allmänna utskottets 
förslag. 

Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till allmänna utskottets 
förslag eller till Ulrica Högbergh med fleras förslag, och finner att 
kommunstyrelsen bifaller allmänna utskottets förslag att anse motionen 
besvarad. 

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 20 
Kultur- och fritidsnämnden 2023-11-22 § 92 
Tjänsteutlåtande kultur- och fritidsförvaltningen 
Motion 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 16 Dnr KS-2023-000480 - 008 

Motion - Upprätta en kommunal kulturarvsplan 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Kultur- och fritidsnämndens yttrande 
I motionen från Jesse Ljung (C) och Sven Bergström Trolin (C) föreslås 
kartläggning och dokumentation av materiella kulturarv såsom historiska 
lämningar och byggnader i Hudiksvalls kommun. En kulturarvsplan skulle 
kunna vara ett bidrag i bevarandet av gemensam historia för framtida 
generationer och stärka kommunens attraktionskraft för medborgare och 
turister.  

Kulturhistoriska miljöer i Hudiksvalls kommun är genom åren inventerade av 
olika instanser med särskild kompetens inom de områden som innefattas av 
begreppet materiellt kulturarv. Renovering och tillgängliggörande landar till stor 
del på berörda fastighets- och markägare och hänsyn behöver tas till t.ex. Plan- 
och bygglagen eller Fornminneslagen. Länsmuseet Gävleborg har en 
byggnadsantikvarie med inriktning på Hälsingland som arbetar löpande med 
tillsyn. Hälsinglands Museum gör en stor insats för tillgängliggörandet av 
kulturarvet tex genom utställningar och pedagogik. Tillväxtenheten är väl insatt 
i frågan och Stadsarkitekt samverkar med Byggnadsantikvarie inte minst i frågor 
gällande uppdaterad kartläggning och information. Kulturmiljön är omnämnd i 
översiktsplaner, översyn görs vid tex infrastrukturprojekt. Kultur-och 
fritidsförvaltningen samverkar med samtliga ovan nämnda och delar 
uppfattningen om kulturarvets betydelse för kommunen men nya inventeringar 
utöver redan existerande är kostnadskrävande och omfattande projekt som 
skulle kräva kompetens som saknas hos kultur-och fritidsförvaltningen. 

Beslutsgång 
Caroline Schmidt (C) och Stefan Nordin (SD) yrkar bifall till motionen. 

Gerd Olsson (S) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag att avslå motionen. 

Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till allmänna utskottets 
förslag eller till Caroline Schmidts med fleras förslag, och finner att 
kommunstyrelsen bifaller allmänna utskottets förslag att avslå motionen. 
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Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 18 
Kultur- och fritidsnämnden 2023-11-22 § 93 
Tjänsteutlåtande kultur- och fritidsförvaltningen 
Motion 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 17 Dnr KS-2023-000218 - 008 

Motion - Strategi för friluftsliv 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att motionen anses besvarad. 

Sammanfattning 
Jesse Ljung (C), Sven Bergström Trolin (C) och Caroline Schmidt (C) föreslår i 
en motion  

• att Kultur- och Fritidsförvaltningen ges i uppdrag att utarbeta ett förslag till 
strategi för ett utvecklat friluftsliv i Hudiksvalls Kommun.  

•  att strategin ska upprättas i samråd med invånarna, föreningar och andra 
intressenter för att säkerställa att behoven och önskemålen hos kommunens 
invånare är beaktade i strategin.  

•  att strategin ska inkludera en inventering av befintliga friluftsanläggningar och 
friluftsområden och identifiera var investeringar behöver göras för att förbättra 
tillgängligheten, säkerheten och kvaliteten 

Kultur- och fritidsnämndens yttrande 
I september 2019 fick kultur- och fritidsnämnden ett nytt reglemente där det 
framgår att ”Nämnden har en beställarroll… av samtliga fritidsanläggningar där 
även skärgården, spår- och leder, badplatser, bryggor ingår som utförs av 
tekniska nämnden”. Som effekt av den startade förvaltningen ett intern och 
externt arbete inom rörliga friluftslivet.   

Internt är förvaltningen sammankallande för den kommunala 
samverkansgruppen för rörligt friluftsliv ”Forum Fritid”. Där tjänstepersoner 
från flera förvaltningar planerar drift och investeringar för kommunala 
anläggningar inom det rörliga friluftslivet. Den har också en utredande funktion 
kring frågor kopplat till det rörliga friluftslivet i kommunen. 

Externt är kultur och fritid projektägare för ett LONA projektet ”Vandrings- 
och cykelleder i Hudiksvalls kommun”. Projektet hade väntat slutdatum 2023-
12-31 men är förlängt t o m 2024-12-31. Projektet är uppdelat i tre faser och 
inkluderar kartläggning av vandrings- och cykelleder, tillgängliggörande av 
utvalda leder och ta fram en samverkansmodell för berörda parter. Första och 
tredje fasen är pågående under hela projekttiden. Andra fasen genomförs i en 
begränsad tid och planeringen är att den genomförs under andra kvartalet 2024. 
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Enligt första att-satsen i motionen ska förvaltningen utarbeta ett förslag till 
strategi för ett utvecklat friluftsliv i Hudiksvalls kommun. Mot bakgrund av det 
pågående arbetet är förvaltningen aktiv i ett arbete kring rörliga friluftslivet på 
olika sätt och ett uppdrag om att utveckla en strategi skulle leda till att 
förvaltningen måste prioritera om i nuvarande arbetet och därmed kliva tillbaka 
för att ta en mer strategisk roll än operativ.   

Enligt den andra att-satsen ska strategin upprättas i samråd med relevanta 
aktörer och att önskemålen ska tas i beaktande i strategin. I och med LONA 
projektet jobbar förvaltningen tillsammans med medfinansiärer och övriga 
aktörer med kartläggning och att hitta en samverkansmodell tillsammans med 
berörda aktörer inom vandrings- och cykelleder.   

Enligt den tredje att-satsen ska ske en kartläggning av 
friluftsanläggningar/friluftsområden. Detta arbete är pågående genom LONA 
projektet för vandrings- och cykelleder och i den kommunövergripande 
samverkan Forum Fritid kartläggs de kommunala anläggningarna. 

Nämnden anser att den i dagsläget till stor del arbetar operativt med det som 
efterfrågas av motionen och föreslår därför att motionen kan anses besvarad. 

Beslutsgång 
Gerd Olsson (S) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag att motionen anses 
besvarad.  

Caroline Schmidt (C) yrkar bifall till motionen. 

Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till allmänna utskottets 
förslag eller till Caroline Schmidts förslag, och finner att kommunstyrelsen 
bifaller allmänna utskottets förslag att motionen anses besvarad. 

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024 01 18 § 19 
Kultur- och fritidsnämnden 2023-11-23 § 95 
Tjänsteutlåtande kultur- och fritidsförvaltningen 
Motion 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 18 Dnr KS-2023-000081 - 008 

Motion - Fria arbetsskor till personalen inom vård och 
omsorg 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Social- och omsorgsnämndens yttrande 
Social och omsorgsnämnden har fått i uppdrag att besvara en motion från 
Margareta Stark (C) och Caroline Schmidt (C) om att införa fria arbetsskor som 
en del av arbetsklädsel till vård- och omsorgspersonal.  

Det framgår i förvaltningens tillbudsrapportering att flertalet halkolyckor sker 
varje vinter, bland annat för att privata skor som saknar broddar används. 
Broddar har köpts in inom hemsjukvård och hemtjänst för att kunna användas 
på de privata skorna men det har ej gett önskat resultat. Vid sjukskrivningar 
relaterat till förslitningsskador/värk i höfter, knän och fötter kan bristfälliga 
arbetsskor och hårda golv vara en del av orsaken. 

Förvaltningen har cirka 1 500 ordinarie medarbetare som berörs av förslaget. 
Arbetsskor behöver, om motionen går igenom, upphandlas. En uppskattning 
kan dock göras med antagandet att ett par skor kostar 1 000 kronor samt att 
ordinarie medarbetare behöver 2 par skor per år samt timvikarier 1 par. Det 
skulle innebära en uppskattad totalkostnad på cirka 3 miljoner kronor per år. 
Därutöver tillkommer arbetsgivaravgiften utifrån att skorna blir en skattepliktig 
förmån, då det enligt personalenheten i princip enbart är skyddsskor som är 
skattefria. 

Beslutsgång 
Gerd Olsson (S) och Jonas Holm (M) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag 
att avslå motionen. 

Ulrica Högbergh (V) och Caroline Schmidt (C) yrkar bifall till motionen. 

Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till allmänna utskottets 
förslag eller till Ulrica Högberghs med fleras förslag, och finner att 
kommunstyrelsen bifaller allmänna utskottets förslag att avslå motionen. 

Kommunstyrelsen2 024-02-06
(Signerat, SHA-256 9574A99C8A22CADC369539F52ED76BAE0CB4E9961E779F33B56972CC730EFE82)

Sida 26 av 43



 

Kommunstyrelsen 

PROTOKOLL 
Sida 

27(42) 
Sammanträdesdatum 

2024-02-06 
 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 16 
Social- och omsorgsnämnden 2023-11-23 § 155 
Tjänsteutlåtande social- och omsorgsförvaltningen 
Motion 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 19 Dnr KS-2023-000351 - 008 

Motion - Inför krav på utdrag ur belastningsregister vid 
nyanställningar inom äldreomsorg och LSS 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att avslå motionen 

Reservation 
Emot beslutet reserverar sig Peter Åkerström (KD) 

Sammanfattning 

Social- och omsorgsnämndens yttrande 
En motion ”Inför krav på utdrag ur belastningsregister vid nyanställningar 
inom äldreomsorg och LSS” inkom i juli 2023 från Peter Åkerström (KD), Lars 
Österberg (KD) och Catharina Holmsten (KD). 

För arbete med vuxna finns inget krav på kontroll av utdrag vid nyanställning 
men det finns heller inga legala hinder för detta. För kontroll av utdrag ur 
belastningsregistret vid nyanställningar bedömer förvaltningen att det inte bör 
införas i nuläget då konsekvenserna av utdragen är arbetsrättsligt svåra. 
Förvaltningen ser vinster med att invänta resultatet av de statliga utredningarna 
för att få stöd i hur eventuella utdrag ska hanteras, och det saknas i dagsläget 
förutsättningar att driva det arbetet parallellt med övriga utvecklingssatsningar. 
Vidare har JO kommit med kritik mot en kommun som rutinmässigt har ett 
förfarande med registerutdrag och förutsätter att kommunen omgående 
omprövar den aktuella ordningen.   

Beslutsgång 
Peter Åkerström (KD) och Peter Asp Vilén (SD) yrkar bifall till motionen. 

Jonas Holm (M) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag att avslå motionen. 

Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till allmänna utskottets 
förslag eller till Peter Åkerströms med fleras förslag, och finner att 
kommunstyrelsen bifaller allmänna utskottets förslag att avslå motionen. 
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Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 17 
Social- och omsorgsnämnden 2023-11-23 § 156 
Tjänsteutlåtande social- och omsorgsförvaltningen 
Motion 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 20 Dnr KS-2023-000341 - 008 

Motion - Kompetensutveckling för elevassistenter 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att bifalla motionen. 

Sammanfattning 

Lärandenämndens yttrande 
Lärandenämnden har mottagit en motion från Anton Stark (C) om 
kompetensutveckling för elevassistenter i Hudiksvalls kommun. Motionen 
föreslår att lärandeförvaltningen utreder möjligheten att erbjuda 
kompetensutveckling för elevassistenter i Hudiksvalls kommun. Därtill föreslås 
att utredningsuppdraget görs i samråd med rektorer och fackliga organisationer 
för att kartlägga vilken typ av kompetensutveckling som bör erbjudas till 
elevassistenter i Hudiksvalls kommun. 

Lärandenämnden ställer sig positiv till att utreda denna fråga och föreslår att 
även kompetensutveckling för lärarassistenter inkluderas i utredningsuppdraget. 

Beslutsgång 
Anton Stark (C), Adam Rydstedt (M), Gerd Olsson (S), Peter Åkerström (KD), 
Ulrica Högbergh (V) och Peter Asp Vilén (SD) yrkar bifall till allmänna 
utskottets förslag. 

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 14 
Lärandenämnden 2023-12-07 § 95 
Tjänsteutlåtande lärandeförvaltningen  
Motion 

 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 21 Dnr KS-2023-000074 - 008 

Motion - NPF-säkra skolorna i Hudiksvalls kommun 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att motionen ska anses besvarad. 

Sammanfattning 

Lärandenämndens yttrande 
Lärandenämnden har mottagit motionen ”NPF-säkra skolorna i Hudiksvalls 
kommun” från Anton Stark (C) och Caroline Schmidt (C). Motionen föreslår 
att lärandeförvaltningen påbörjar processen med att NPF-säkra grundskolorna i 
kommunen, och att en lämplig ”pilotskola” bör vara först ut. Källbrinksskolan i 
Huddinge lyfts i motionen som ett exempel på en NPF-säkrad skola. I 
motionen beskrivs vidare att Hudiksvalls kommun har en stor utmaning 
gällande att se barn och unga med NPF, och också när det gäller att få tillbaka 
barn med NPF med samtidig hög problematisk skolfrånvaro till skolan. 
Centerpartiet tror att ett viktigt första steg är att påbörja processen med att 
NPF-säkra grundskolorna i Hudiksvalls kommun. 

Lärandenämnden ställer sig positiv till ett fortsatt och intensifierat arbete 
gällande tillgängliggörande av lärmiljöer, ökad kunskap om neuropsykiatriska 
svårigheter samt systematiskt arbete för likvärdighet på våra skolor. Nämndens 
svar innebär att skolorna på ett systematiskt och likvärdigt sätt fortsätter och 
intensifierar arbetet med att tillgängliggöra lärmiljöer, öka kvalitén på extra 
anpassningar och särskilt stöd, samt öka kunskapen hos medarbetarna rörande 
neuropsykiatriska svårigheter.  

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 15 
Lärandenämnden 2023-12-07 § 96 
Tjänsteutlåtande lärandeförvaltningen 
Motion 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
 

 

Kommunstyrelsen2 024-02-06
(Signerat, SHA-256 9574A99C8A22CADC369539F52ED76BAE0CB4E9961E779F33B56972CC730EFE82)

Sida 31 av 43



 

Kommunstyrelsen 

PROTOKOLL 
Sida 

32(42) 
Sammanträdesdatum 

2024-02-06 
 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 22 Dnr KS-2021-000336 - 008 

Motion - Inga marknadshyror i allmännyttan 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att avslå motionen. 

Sammanfattning 
I en motion från Olle Jonsson (V) föreslås att kommunen ändrar ägardirektiven 
till Glada Hudikhem AB så att bolaget inte ska tillämpa det som motionären 
benämner marknadshyror vid nyproduktion av hyresbostäder. 
Kommunledningsförvaltningen föreslår att motionen ska avslås då det inte 
längre är aktuellt att ändra lagstiftningen för att möjliggöra en sådan 
hyresmodell.   

Beslutsgång 
Ulrica Högbergh (V) yrkar bifall till motionen. 

Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till allmänna utskottets 
förslag eller till Ulrica Högberghs förslag, och finner att kommunstyrelsen 
bifaller allmänna utskottets förslag att avslå motionen. 

Beslutsunderlag 
Plan- och utvecklingsutskottet 2024-01-23 § 14 
Tjänsteutlåtande 
Motion 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 23 Dnr KS-2023-000169 - 008 

Motion - Barnen i första rummet via årligt barnbokslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att anse motionen besvarad. 

Reservationer 
Emot beslutet reserverar sig Caroline Schmidt (C), Anton Stark (C) och Jan-
Erik Jonsson (C). 

Sammanfattning 
Margareta Stark (C) och Erika Söderström (C) har inkommit med en motion 
om införande av barnbokslut i kommunen. Syftet med ett barnbokslut är att det 
ska fungera som ett underlag för att skapa en bättre situation för barnen i 
Hudiksvalls kommun. Vidare ska det belysa om barnen fått det bättre eller 
sämre under året, samt beskriva vad som har gjorts och vilka beslut som har 
fattats under året som påverkar barn och unga. Ett upprättande av ett 
barnbokslut skulle bidra till att visa på hur kommunen arbetar utifrån ett barn- 
och ungdomsperspektiv med barns bästa i fokus och att man följer 
lagstiftningen genom en årlig uppföljning. Ett barnbokslut bör vara en 
sammanställning av verksamheters resultat som direkt berör barn och unga. Det 
skulle innebära att varje förvaltning i samband med årligt bokslut gör en särskild 
utvärdering av hur fattade beslut påverkar barn och ungas villkor i området eller 
i en verksamhet. 

Motionen har behandlats genom en internremiss till samtliga nämnder i 
kommunen. Sammanfattningsvis är tekniska nämnden och lärandenämnden 
positiva till införandet av barnbokslut medan social- och omsorgsnämnden, 
kultur- och fritidsnämnden samt Norrhälsinglands miljö- och räddningstjänst är 
tveksamma. Se separat sammanställning av remissvar. 

I september 2023 beslutade kommunstyrelsen om riktlinjer för prövning av 
barnets bästa enligt lagen om konventionen om barnets bästa, 
barnkonventionen. Arbetet med att implementera arbetssätt och rutiner för 
prövning av barnets bästa pågår men behöver fortsätta, breddas och fördjupas. 
Lagen och Hudiksvalls kommuns beslutade riktlinje innebär bland annat att 
prövning av barnets bästa ska göras i budgetprocessen. Med en 
kommunövergripande prövning av barnets bästa i budgetprocessen kommer 
intentionerna för barnbokslut delvis att uppfyllas.  
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Beslutsgång 
Caroline Schmidt (C) och Ulrica Högbergh (V) yrkar bifall till motionen. 

Gerd Olsson (S) yrkar att motionen ska anses vara besvarad. 

Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till Gerd Olssons 
förslag om att anse motionen besvarad eller till Caroline Schmidts med fleras 
förslag om att bifalla motionen, och finner att kommunstyrelsen bifaller Gerd 
Olssons förslag om att anse motionen besvarad. 

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 13 
Tjänsteutlåtande 
Sammanställning av internremiss 
Motion 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 24 Dnr KS-2016-000147 - 000 

Information från Hälsingerådet, Sundsvallsregionen 
och aktuell övrig information  
     

Sammanfattning 
Hälsingerådet 
Ordföranden Mikael Löthstam rapporterade från senaste mötet i Hälsingerådet 
då bland annat följande frågor var aktuella: 

- Lön Hälsingland 

- ITdrift Hälsingland 

- Årsredovisningar 

- Kompetensförsörjning 

- Besöksnäring-Destination Hälsingland 

- Social hållbarhet 

- Gemensamma projekt 

 

Sundsvallsregionen 
Inget möte har genomförts i Sundsvallsregionen sedan senaste 
kommunstyrelsesammanträdet.  

 

Övrig information  
Kommundirektör Lena Högback informerar om en pågående översyn av 
kommunledningsförvaltningen samt en ledardag för samtliga ledare i 
kommunen. 
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§ 25 Dnr KS-2022-000556 - 006 

Delegationsbeslut kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna redovisningen av fattade delegationsbeslut. 

Sammanfattning 
1. Remissvar på sol- och vindkraft i översiktsplan Sundsvall 2040 

2. Yttrande över föreskrifter om ämnesbetyg 

3. Beslut gällande begäran om allmän handling. 

4. Svar på remiss över EU-kommissionens förslag om att förhindra spill av 
plastpellets. 

5. Avtal ang varumärket Glada Hudik teatern. 

6. Beslut att avslå att få ta del av handling  
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§ 26 Dnr KS-2022-000557 - 006 

Meddelanden till kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen beslutar 
att meddelandena läggs till handlingarna. 

Sammanfattning 
1. Protokoll Samordningsförbund Gävleborg 2023-11-24 

2. Protokoll Hjälpmedelsnämnden 2023-12-04 

3. Protokoll Glada Hudikhem 2023-09-26 

4. Social- och omsorgsnämndens Internkontroll med bilaga 

5. Kultur- och fritidsnämndens Nämndplan 2024-2027 

6. Företagshälsovårdsnämnden 2023-12-15 

7. Överenskommelse - Insatser inom området psykisk hälsa och 
suicidprevention 2024 

8. Arbetslöshetsstatistik november 2023 

9. Protokoll Hälsingerådet 2023-12-13 

10.Protokoll Samordningsförbund Gävleborg 2024-01-26 

11. Förnyad rekommendation till kommunerna om gemensam finansiering av 
stöd för en kunskapsbaserad socialtjänst och kommunal hälso- och sjukvård 

12. Rekommendation gällande undertecknande av CEMR-deklarationen 

13. Överenskommelse om Omställning till en långsiktigt hållbar socialtjänst – 
2024  
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§ 27 Dnr KS-2024-000079 - 040 

Användning av RUR i bokslutet 2024 för att hantera 
ökade pensionskostnader  

Kommunstyrelsen beslutar 
att täcka de ökade pensionskostnaderna för 2024 på ca 45,4 mkr, samt 

att mellanskillnaden täcks i bokslutet via RUR (resultatutjämningsreserven). 

Sammanfattning 
På uppdrag av kommunledningen har kommunledningsförvaltningen fått i 
uppdrag att se över om effekterna av de ökade pensionskostnaderna 2024 
Hudiksvall kommun, för att sedan minska 2025, delvis kan hanteras genom 
resultatutjämningsreserven. Just 2024 slår det hårt ekonomiskt för nämnderna.  
Genom att det kan ses som en extra ordinär kostnad 2024 kan kommunen 
mildra effekterna genom att resultatutjämningsreserven går in och täcker den 
merkostnad kommunen har för 2024. Vilket beror både på ett nytt 
pensionsavtal som förhandlats fram mellan centrala parter samt att pensionerna 
är inflationsskyddade. Under 2024 kommer de ökade pensionskostnaderna 
jämfört med 2023 uppskattningsvis att öka med 40-45 mkr, vilket får betecknas 
som exceptionellt. Pensionskostnaderna för kommunen har ökat från 2022, och 
kommer därefter att minska 2025.  

Kommunfullmäktige antog 2022-12-21 § 146 riktlinjer för god ekonomisk 
hushållning och hantering av resultatutjämningsreserv vilket möjliggör 
föreslagen lösning av den ökade pensionskostnaden. 

De 45,4 mkr som föreslås hanteras via RUR i bokslutet fördelas på nämnderna 
enligt följande: 

Social- och omsorgsnämnden  20 mkr 

Lärandenämnden  15 mkr 

Tekniska nämnden  4,2 mkr 

Kommunstyrelsen  3,8 mkr 

Kultur- och fritidsnämnden  0,9 mkr 

Bygg-, miljö- och räddningsförvaltningen 1,2 mkr 

Svågadalsnämnden  0,2 mkr 

Överförmyndarnämnden  0,1 mkr 

Totalt                 45,4 mkr 
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Denna hantering innebär att nämnderna i samband med månadsuppföljning 
och prognoser tillåts ha ett överskridande på helårsbasis i kontogruppen 
arbetskraftskostnader på motsvarande belopp. 

Beslutsgång 
Per Svensson (S), Annika Huber (S) och Adam Rydstedt (M) yrkar bifall till 
kommunledningsförvaltningens förslag. 

Beslutsunderlag 
Tjänstutlåtande 

Beslutet skickas till 
Ekonomienheten 
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§ 28 Dnr KS-2024-000072 - 009 

Nämndinitiativ - Kraftsamling Lärandenämnden 

Kommunstyrelsen beslutar 
att avslå nämndinitiativet. 

Sammanfattning 
Ulrica Högbergh (V) har lämnat in ett nämndinitiativ med följande förslag: 

att lärandenämnden till varje kommunstyrelsesammanträde redogör för arbetet 
som görs inom ramen för uppdraget “En bättre skola” (LN 230613) 

att kommunledningsförvaltningen får i uppdrag att i den utsträckning som är 
nödvändig för att stärka lärandeförvaltningens arbete med arbetsmiljö, kvalitet, 
ekonomi och utvecklingsarbetet i “En bättre skola”. 

att som omställningsmedel under tiden arbetet med “En bättre skola” pågår 
tillföra 30 miljoner till lärandenämnden i tilläggsanslag för 2024. 

Förslaget föreslås finansieras via reglering i bokslut (medel från 
resultatutjämningsreserven kan användas vid behov) 

 

Lärandenämndens ordförande Adam Rydstedt (M) meddelar att samtliga partier 
i lärandenämnden kommer att inbjudas till att delta i styrgruppen för projektet 
"En bättre skola". 

Ordföranden meddelar att styrgruppen under våren kommer att få 
presentera/redovisa arbetet i kommunstyrelsen.  

Beslutsgång 
Ulrica Högbergh (V) yrkar bifall till nämndinitiativet. 

Per Svensson (S) yrkar avslag på nämndinitiativet i sin helhet. 

Caroline Schmidt (C) yrkar bifall till nämndinitiativets två första förslag med 
följande protokollsanteckning: 

"Centerpartiet ställer sig i stora delar positiva till Vänsterpartiets nämndinitiativ 
”Dags för kraftsamling Lärandenämnden”. Vi yrkar bifall till att-sats 1 och 2 
men ställer oss tveksamma till att-sats 3. Centerpartiet vill att mer pengar tillförs 
till Lärandenämnden men att de görs genom att öronmärka pengar från 
kommande generella statsbidrag. " 
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Ordföranden framställer proposition om bifall dels till Per Svenssons förslag 
om att avslå nämndinitiativet, dels till Ulrica Högberghs förslag om att bifalla 
initiativet och dels till Caroline Schmidts förslag om att bifalla att-sats 1 och 2, 
och finner att kommunstyrelsen bifaller Per Svenssons förslag om att avslå 
nämndinitiativet. 

Beslutsunderlag 
Nämndinitiativ 

     

Beslutet skickas till 
Ulrica Högbergh 
Caroline Schmidt 
Adam Rydstedt 
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§ 29 Dnr KS-2024-000080 - 110 

Val av ombud och ersättare vid Kommuninvests 
föreningsstämma för år 2024 

Kommunstyrelsen beslutar 
att till ombud och ersättare vid Kommuninvests föreningsstämma för år 2024, 
utse följande: 

Ombud:   Ersättare 

Mikael Löthstam (S)  Bengt-Åke Nilsson (C) 

Vindrosvägen 5  Knösta 21 

824 51 Hudiksvall  824 92 Hudiksvall 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har att utse ombud och ersättare till Kommuninvest 
föreningsstämma 2024.  

     

Beslutet skickas till 
Mikael Löthstam 
Bengt-Åke Nilsson 
Kommuninvest 
Ekonomienheten 
Annika Forslin 
Monika Lindblom 
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Plats och tid Sal A, Guldsmeden, Hudiksvall, tisdagen 6 februari 2024 kl 09:00- 14:45 


Beslutande ledamöter 
 


Mikael Löthstam (S), Ordförande 
Annika Huber (S) 
Gerd Olsson (S) 
Barry Gustafsson (S) § 1–13 
Daniel Fors (S) § 14–29 
Per Svensson (S) 
Adam Rydstedt (M) 
Peter Lagerqvist (M) 
Jonas Holm (M) 
Caroline Schmidt (C) 
Anton Stark (C) § 1–14, 16–29 
Jan-Erik Jonsson (C) 
Bengt-Åke Nilsson (C) § 11, 15 
Ulrica Högbergh (V) § 1–10, 12–29 
Peter Åkerström (KD) 
Peter Asp-Vilén (SD) 
Stefan Nordin (SD) 


Ersättare 
 


Lena Hallqvist (S) 
Daniel Fors (S) 
Elisabet Svedman (S) 
Lina Johnsson (MP) 
Erika Söderström (C) 
Bengt-Åke Nilsson (C) 
Lars Österberg (KD) 
Therése Skog (SD) 


Övriga närvarande Kommunsekreterare Pia Embretsén, kommundirektör Lena Högback, kommunikatör 
Anneli Clemente, ekonomichef Kent Lundqvist § 2 och 27, personalchef Roger Fält § 
2, upphandlare Amanda Börjesson och Elin Fors § 2, förvaltningschef Anna-Karin 
Ragnarsson § 3, utvecklare för social hållbarhet Ellen Skånberg Forsström § 4,  
kvalitetsstrateg Annika Lindfors § 5 och planeringschef Hans Gyllow § 14 


Justerare Stefan Nordin (SD) 
Justeringens plats och 
tid Digital justering via mobilt bankid, 2024-02-08 
 
Underskrifter 


Sekreterare 


 


Paragrafer § 1-29 
 Pia Embretsén  


Ordförande 
  


 Mikael Löthstam  


Justerare 
  


 Stefan Nordin   
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 Bevis/anslag 


Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 


Instans Kommunstyrelsen 


Sammanträdesdatum 2024-02-06 


Datum då anslaget 
publiceras 2024-02-08 


Datum då anslaget 
tas bort 2024- 03-01 


Förvaringsplats för 
protokollet Kommunledningsstaben 
 


Underskrift 
  


 Pia Embretsén  







 


Kommunstyrelsen 


PROTOKOLL 
Sida 


3(42) 
Sammanträdesdatum 


2024-02-06 
 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


Innehållsförteckning 
§ 1 Dnr KS-2022-000555 - 006 


Godkännande av dagordning ............................................................................................... 5 
§ 2 Dnr KS-2023-000644 - 042 


Uppföljning av kommunens ekonomi m.m. för 2024 ...................................................... 6 
§ 3 Dnr KS-2024-000050 - 042 


Åtgärder för tekniska nämnden för att komma i balans ................................................... 7 
§ 4 Dnr KS-2023-000627 - 106 


Internationellt partnerskap för stärkt demokrati och ökad hållbarhet 
(ICLD) ..................................................................................................................................... 8 


§ 5 Dnr KS-2023-000069 - 039 
Uppföljning av internkontroll 2023 för kommunstyrelsen .............................................. 9 


§ 6 Dnr KS-2023-000238 - 002 
Delegationsordning mandatperiod 2023–2026 ................................................................10 


§ 7 Dnr KS-2023-000304 - 007 
Revisionsrapport - Granskning av kommunens arbete med 
barnkonventionen ................................................................................................................11 


§ 8 Dnr KS-2020-000064 - 004 
Revidering av dokumenthanteringsplan Kommunstyrelsen ..........................................12 


§ 9 Dnr KS-2024-000014 - 110 
Åtgärder för att öka valdeltagandet EU-val 2024 ............................................................13 


§ 10 Dnr KS-2020-000703 - 791 
Insatser för att mildra effekterna av långtidsarbetslöshet i Hudiksvalls 
kommun.................................................................................................................................14 


§ 11 Dnr KS-2023-000312 - 106 
Ansökan om verksamhetsbidrag 2024 till Coompanion Gävleborg för 
regional medfinansiering till statsstöd från Tillväxtverket .............................................16 


§ 12 Dnr KS-2023-000682 - 370 
Yttrande gällande ansökan om vindkraftspark vid Tigerberget ....................................17 


§ 13 Dnr KS-2023-000515 - 511 
Förändrad parkeringsavgift .................................................................................................18 


§ 14 Dnr KS-2021-000360 - 501 
Samlade ståndpunkter över lokaliseringsutredning, järnvägsplan 
Ostkustbanan Enånger-Idenor-Stegskogen .....................................................................20 


§ 15 Dnr KS-2023-000258 - 008 
Motion - Möjliggöra uthyrning av replokaler ...................................................................21 


§ 16 Dnr KS-2023-000480 - 008 
Motion - Upprätta en kommunal kulturarvsplan ............................................................22 


§ 17 Dnr KS-2023-000218 - 008 
Motion - Strategi för friluftsliv ...........................................................................................24 







 


Kommunstyrelsen 


PROTOKOLL 
Sida 


4(42) 
Sammanträdesdatum 


2024-02-06 
 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 18 Dnr KS-2023-000081 - 008 
Motion - Fria arbetsskor till personalen inom vård och omsorg ..................................26 


§ 19 Dnr KS-2023-000351 - 008 
Motion - Inför krav på utdrag ur belastningsregister vid nyanställningar 
inom äldreomsorg och LSS.................................................................................................28 


§ 20 Dnr KS-2023-000341 - 008 
Motion - Kompetensutveckling för elevassistenter ........................................................30 


§ 21 Dnr KS-2023-000074 - 008 
Motion - NPF-säkra skolorna i Hudiksvalls kommun ...................................................31 


§ 22 Dnr KS-2021-000336 - 008 
Motion - Inga marknadshyror i allmännyttan ..................................................................32 


§ 23 Dnr KS-2023-000169 - 008 
Motion - Barnen i första rummet via årligt barnbokslut ................................................33 


§ 24 Dnr KS-2016-000147 - 000 
Information från Hälsingerådet, Sundsvallsregionen och aktuell övrig 
information............................................................................................................................35 


§ 25 Dnr KS-2022-000556 - 006 
Delegationsbeslut kommunstyrelsen .................................................................................36 


§ 26 Dnr KS-2022-000557 - 006 
Meddelanden till kommunstyrelsen ...................................................................................37 


§ 27 Dnr KS-2024-000079 - 040 
Användning av RUR i bokslutet 2024 för att hantera ökade 
pensionskostnader ................................................................................................................38 


§ 28 Dnr KS-2024-000072 - 009 
Nämndinitiativ - Kraftsamling Lärandenämnden ...........................................................40 


§ 29 Dnr KS-2024-000080 - 110 
Val av ombud och ersättare vid Kommuninvests föreningsstämma för år 
2024 ........................................................................................................................................42 







 


Kommunstyrelsen 


PROTOKOLL 
Sida 


5(42) 
Sammanträdesdatum 


2024-02-06 
 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 1 Dnr KS-2022-000555 - 006 


Godkännande av dagordning 


Kommunstyrelsen beslutar 
att behandla extra ärendet angående användning av RUR i bokslutet som övrig 
fråga på dagordningen (§ 27),  


att behandla initiativärendet ang angående kraftsamling för Lärandenämnden 
som övrig fråga på dagordningen (§ 28),  


att utse ombud och ersättare till Kommuninvest som övrig fråga på 
dagordningen (§ 29), samt 


att i övrigt godkänna dagordningen. 


Sammanfattning 
Kommuninvest har begärt att kommunen utser ombud och ersättare till 
Kommuninvests föreningsstämma 2024. 


Extra ärende angående Användning av RUR i bokslutet 2024 för att hantera 
ökade pensionskostnader har anmälts. 


Ulrica Högbergh (V) har lämnat in nämndinitiativ angående kraftsamling för 
Lärandenämnden. 


Ärendena föreslås behandlas som övrig fråga vid dagens sammanträde. 
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§ 2 Dnr KS-2023-000644 - 042 


Uppföljning av kommunens ekonomi m.m. för 2024 
 


Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna redovisningen från ekonomienheten och personalenheten. 


Sammanfattning 


Ekonomi 


Årsredovisning 
Ekonomichef Kent Lundqvist redovisar preliminärt årsresultat. 


Resultatet gällande nämnderna visar på ett underskott på -90 miljoner kronor. 
Resultatet före finans pekar på + 36 miljoner kronor och det totala resultatet på 
sista raden visar på + 86 miljoner kronor 


Avtalstrohet 
Upphandlare Amanda Börjesson och Elin Fors informerar om 
leverantörstrohet och avtalstrohet. Informationen innefattar bland annat vilka 
steg man jobbar med, uppföljning och nuläge. 


Personal 


Medarbetarundersökningen  
Personalchef Roger Fält redovisar resultatet från medarbetarundersökningen. 
Den totala svarsfrekvensen är 77%. Redovisningen omfattar jämförelse mellan 
olika verksamheter, redovisning av frågorna och resultatet från svaren utifrån 
respektive verksamhetsområde. 


Statistik 
Sjukfrånvaron var 2022 8,6 % och 2023 8,7 %. Antal årsarbetare var år 2019 
3080  och  2023 3259 
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§ 3 Dnr KS-2024-000050 - 042 


Åtgärder för tekniska nämnden för att komma i balans 


Kommunstyrelsen beslutar 
att tacka för informationen.  


Sammanfattning 
Tekniska nämnden ordförande Annika Huber (S) och förvaltningschef Anna-
Karin Ragnarsson redovisar, som en del i kommunstyrelsens uppsiktsplikt, vilka 
åtgärder tekniska nämnden och förvaltningen vidtagit för att komma i balans. 
En åtgärdslista presenteras och nämnden/förvaltningen beräknar att en balans 
kommer att uppnås inom 2 år.  
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§ 4 Dnr KS-2023-000627 - 106 


Internationellt partnerskap för stärkt demokrati och 
ökad hållbarhet (ICLD) 


Kommunstyrelsen beslutar 
att återremittera ärendet till allmänna utskottet för att få en fördjupad 
beskrivning av vad detta skulle innebära för kommunens förvaltningar, samt 


att därefter delegera till allmänna utskottet att besluta i frågan. 


Sammanfattning 
Utvecklare inom social hållbarhet Ellen Forsström Skånberg informerar i 
ärendet.  


Internationellt centrum för lokal demokrati, ICLD, är en förening som erbjuder 
kommuner i Sverige att arbeta med demokratifrågor tillsammans med en 
kommun i ett annat land. Ett deltagande i ett kommunalt partnerskap skulle 
innebära kompetensutveckling och breddade perspektiv för förtroendevalda, 
tjänstepersoner och i förlängningen hela Hudiksvalls kommun. Hela arbetet 
finansieras av Sida. Sista ansökningsdag är den 15 februari 2024. 


Vid allmänna utskottets sammanträde fick kommunledningsförvaltningen i 
uppdrag att till kommunstyrelsens sammanträde den 6 februari komplettera 
handlingarna med en ansökan samt att förtydliga förväntade resurser och 
kostnader för projektet utöver de medel kommunen erhåller från Sida.  


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 8 
Tjänsteutlåtande 
Presentation ICLD 
Förslag till ansökan 
Bilaga 1 Förslag till budget 


Beslutet skickas till 
Allmänna utskottet 
Ellen Forsström Skånberg 
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§ 5 Dnr KS-2023-000069 - 039 


Uppföljning av internkontroll 2023 för kommunstyrelsen 


Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna uppföljningen, samt 


att anta föreslagna åtgärder.  


Sammanfattning 
Internkontrollen är fördelad på kommunstyrelsens egen verksamhet och på 
övergripande verksamhet. För 2023 har kommunledningsförvaltningen 
kontrollerat totalt 15 rutiner/processer/system, med totalt 16 kontrollmoment 
på de olika områdena. Dels tre på den egna verksamheten och dels 13 på den 
övergripande verksamheten.  


Enligt reglementet ska utfallet bedömas som bra/Målvärde uppnått, ok/Nära 
målvärde men behöver förbättras eller mindre bra/Ej accepterat värde.  


Bedömningen är att av dessa 16 moment som kontrolleras är det sju som 
fungerar bra, målvärdet uppnått. Sju av kontrollmomenten fungerar ok, nära 
målvärdet, men behöver förbättras. Två kontrollmoment fungerar mindre bra, 
har ej accepterat värde. I plan för uppföljning finns beskrivning av resultaten 
och förslag på åtgärder för förbättring.      


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 9 
Tjänsteutlåtande  
Uppföljning kommunstyrelsen egen verksamhet 
Uppföljning kommunstyrelsen övergripande 


 


Beslutet skickas till 
Ekonomienheten 
Personalenheten 
Annika Lindfors 
Moa Bäckström  
Ulrika Wenn 
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§ 6 Dnr KS-2023-000238 - 002 


Delegationsordning mandatperiod 2023–2026 


Kommunstyrelsen beslutar 
att kommundirektören delegeras rätten att meddela viktigt meddelande till 
allmänheten (VMA) vid extraordinära händelser och samhällsstörningar. 


Sammanfattning 
Varningssystemet Viktigt Meddelande till Allmänheten (VMA-systemet) syftar 
till att varna och ge vägledande information vid olyckor, svåra störningar i 
viktiga samhällsfunktioner och andra allvarliga händelser. VMA kan sändas via 
utomhusljussystemet, radio, tv och direkt till telefoner i det drabbade området. 


Från och med den 1 januari 2024 regleras tillämpningen av VMA-systemet 
genom en ny lag med tillhörande förordning och föreskrifter. Den nya lagen, 
lag (2023:407) om viktigt meddelande till allmänheten, reglerar bland annat vem 
som får begära sändning, hur sändning ska begäras och genomföras samt 
ansvarsfördelning för sändningen. 


Förändringen leder till att kommuner och regioner behöver bestämma vem eller 
vilka inom organisationen som ska ha behörighet att skyndsamt kunna besluta 
om att begära sändning av ett VMA vid kriser och situationer där kommunen 
behöver agera utifrån uppdraget i lagen om extraordinära händelser (LEH). 
Kommuner och regioner behöver även lägga till detta i delegationsordningen 


Beslutsunderlag 
Plan- och utvecklingsutskottet 2024-01-23 2024-01-23 § 9 
Tjänsteutlåtande 
Delegationsordning 


 


Beslutet skickas till 
Lena Högback 
Ulrika Wenn 
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§ 7 Dnr KS-2023-000304 - 007 


Revisionsrapport - Granskning av kommunens arbete 
med barnkonventionen 


Kommunstyrelsen beslutar 
att överlämna yttrandet över granskningsrapporten till kommunfullmäktige. 


Sammanfattning 
FN:s konvention om barnets rättigheter som också är lag i Sverige innebär 
bland annat att Hudiksvalls kommun är skyldig att ta reda på vad barnets bästa 
är i olika sammanhang. Den 12 september 2023 beslutade kommunstyrelsen om 
en riktlinje för prövning av barnets bästa. Vid samma tillfälle beslutades också; 


• att nämndernas arbete ska följas upp i nämndernas årliga 
verksamhetsrapporter, 


• att samtliga nämnder och förvaltningar ska erbjudas utbildning om lagen om 
barnets rättigheter och om den antagna riktlinjen, samt 


• att kommundirektören ska samordna och se över att förvaltningarna 
återkommer till kommunstyrelsen med en beskrivning hur förvaltningarna 
arbetar med dessa frågor och vad det kostar. 


Det finns beslutade styrdokument inom området, utbildning kommer att 
genomföras under 2024 och inom ramen för kommunstyrelsens uppsiktplikt 
kommer uppföljning av nämndernas arbete att ske och lämplig statistik inom 
området kommer att redovisas.  


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 12 
Tjänsteutlåtande 
Bilaga 1, 2 och 3 
Kommunfullmäktige 2023-11-27 § 180 
Missiv 
Revisionsrapport 


 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
 


 







 


Kommunstyrelsen 


PROTOKOLL 
Sida 


12(42) 
Sammanträdesdatum 


2024-02-06 
 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 8 Dnr KS-2020-000064 - 004 


Revidering av dokumenthanteringsplan 
Kommunstyrelsen  
 


Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna revideringen av kommunstyrelsens dokumenthanteringsplan. 


Sammanfattning 
Förvaltningen har utarbetat ett förslag till revidering av kommunstyrelsens 
dokumenthanteringsplan. Förslaget utgår från de Råd och Anvisningar som 
finns i Riksarkivets författningssamling (RA FS) samt liknande råd från Sveriges 
kommuner och regioner (SKR). Förutom detta har även rekommendationer 
som Samrådsgruppen för kommunala arkivfrågor ger ut, används. Jämfört med 
nuvarande plan föreligger följande revidering. 


Brottsförebyggande arbete 


• Händelserapporter i datasystemet Geosecmas modul för 
Trygghetssamordning. Gallras efter fem år.  


 


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 5 
Tjänsteutlåtande 
Nuvarande dokumenthanteringsplan 


 


Beslutet skickas till 
Ulrika Wenn 
Birgitta Olsson Iggbom 
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§ 9 Dnr KS-2024-000014 - 110 


Åtgärder för att öka valdeltagandet EU-val 2024 


Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna aktiviteten riktat utskick eller andra alternativ för en kostnad av  
200 000 kr,  


att godkänna aktiviteten utökad förtidsröstning för en kostnad av 70 000 kr,  


att kostnaderna tas ur kommunstyrelsens konto för oförutsedda kostnader samt  


att en utvärdering sker under hösten 2023.  


Sammanfattning 
Valdeltagandet till Europarlamentet 2019 var det högsta hittills om än lägre än i 
de nationella valen, vilket öppnar upp för insatser som riktar sig till flera 
målgrupper och ett mer generellt fokus på att informera om valet och om 
vikten av att gå att rösta. Kommunens servicecenter kommer utgöra centrala 
platser för detta. Andra insatser som föreslås är riktade utskick och en utökning 
av antalet platser för förtidsröstning. 


Vid allmänna utskottets sammanträde fick kommunledningsförvaltningen i 
uppdrag att till kommunstyrelsens sammanträde den 6 februari se över om det 
finns andra alternativ än valambassadörer som insats för att öka valdeltagandet.
  


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-28 § 6 
Tjänsteutlåtande 
Kommunstyrelsen 2023-05-09 § 79 


 


Beslutet skickas till 
Moa Bäckström 
Jenny Alvolin 
Ellen Forsström Skånberg 
Pia Embretsén 
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§ 10 Dnr KS-2020-000703 - 791 


Insatser för att mildra effekterna av 
långtidsarbetslöshet i Hudiksvalls kommun  


Kommunstyrelsen beslutar 
att avsätta 4 150 000 kronor för särskilda insatser med anledning av 
arbetslösheten bland unga och vuxna, för att möta kommunens 
kompetensförsörjningsbehov,  


att åtgärder i denna satsning avropas från kommunstyrelsen efter dialog med 
kommunstyrelsens ordförande och/eller kommundirektören, 


att kostnaderna regleras i samband med bokslut 2024, 


att uppnådda resultat av satsningen redovisas för kommunstyrelsens allmänna 
utskott i oktober 2024, samt 


att i samband med redovisningen på kommunstyrelsens allmänna utskott i 
oktober 2024, om det finns möjlighet, redogöra hur man arbetar med 
långtidsuppföljning (mer än 1 år) av individer. 


Sammanfattning 
Att hela arbetskraften i Hudiksvalls kommun tas till vara är av stor vikt för ökad 
välfärd och en socialt hållbar kommun samt för att möta de behov av 
kompetensförsörjning kommunen på sikt har. Kommunens 
arbetsmarknadsinsatser, i kombination med vuxenutbildningens insatser, ska 
även främja samhällstjänster av högsta kvalitet, bidra till ett blomstrande 
näringsliv samt en attraktiv och hållbar livsmiljö.  


Arbetsliv och försörjning tillsammans med Vuxenutbildningen har för avsikt att 
fortsätta det upparbetade arbetssätt som möjliggjorts under åren 2021, 2022 
och 2023 med goda resultat. Detta med insatser som förberedande 
yrkesutbildning i kombination med skapad anställning samt 
Ungdomsanställning.  


Genom samverkan mellan Arbetsliv och försörjning, vuxenutbildningen och 
Arbetsförmedlingen sker ett urval och matchning till dessa utbildningar, med 
utgångspunkt för personernas möjligheter till stegförflyttning, tidigare 
kunskaper, motivation och arbetsgivarens behov av kompetens.      
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Beslutsgång 
Caroline Schmidt (C), Adam Rydstedt (M), Peter Asp Vilén (SD), Peter 
Åkerström (KD) och Gerd Olsson (S) yrkar bifall till allmänna utskottets 
förslag. 


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 10 
Social- och omsorgsnämnden 2023-11-23 § 162 
Tjänsteutlåtande social- och omsorgsförvaltningen 
Ordförandebeslut – lärande 
Kommunstyrelsen 2023-11-07 § 200 
Kommunstyrelsen 2022-12-06 § 232 


 


Beslutet skickas till 
Ulrika Wenn 
Ekonomienheten 
Allmänna utskottet 
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§ 11 Dnr KS-2023-000312 - 106 


Ansökan om verksamhetsbidrag 2024 till Coompanion 
Gävleborg för regional medfinansiering till statsstöd 
från Tillväxtverket 


Kommunstyrelsen beslutar 
att bevilja Coompanion Gävleborg ett verksamhetsbidrag för år 2024 med  
75 376 kronor samt 


att finansieringen sker från kommunstyrelsens oförutsedda anslag. 


Sammanfattning 
Coompanion Gävleborg är en ekonomisk förening som har ett nationellt 
uppdrag att främja kooperativt företagande. Genom att stödja utvecklingen av 
länets kooperativ, idéburna verksamheter, sociala entreprenörer och 
landsbygdsaktörer vill föreningen bredda näringslivet. Ett mer hållbart, jämlikt 
och demokratiskt företagande kan ge ett näringsliv som inkluderar fler 
människor, idéer och platser i Gävleborgs län.  


Coompanion Gävleborg har stöd från Tillväxtverket som villkoras med krav på 
regional medfinansiering av länets kommuner och Region Gävleborg. Nu 
ansöker föreningen om ett ekonomiskt bidrag för verksamhetsåret 2024 om 75 
376 kronor vilket motsvarar två kronor per kommuninvånare från Hudiksvalls 
kommun. 


Beslutsgång 
Ulrica Högbergh (V) anmäler jäv och deltar inte vid handläggning av och beslut 
i ärendet, Bengt-Åke Nilsson (C) träder in i hennes ställe. 


Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande 
Ansökan 
Bilaga 


Beslutet skickas till 
Ulrika Wenn 
Coompanion Gävleborg 
Ekonomienheten 
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§ 12 Dnr KS-2023-000682 - 370 


Yttrande gällande ansökan om vindkraftspark vid 
Tigerberget 
Kommunstyrelsen beslutar 
att meddela Länsstyrelsen i Dalarnas län att Hudiksvalls kommun avser fatta 
beslut senare i processen. 


Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Peter Asp Vilén (SD) och Stefan Nordin (SD). 


Sammanfattning 
Holmen Energi AB har ansökt om tillstånd för vindkraftspark i området 
Tigerberget i Hudiksvalls kommun. Ansökan handläggs av Länsstyrelsen i 
Dalarnas län som utgör miljöprövningsdelegation. Länsstyrelsen har meddelat 
Hudiksvalls kommun att kommunfullmäktige redan nu kan ta ställning enligt 
miljöbalken om tillstyrkan av ansökan. Sådant ställningstagande kan även göras 
senare i processen.  


I nuläget finns även möjlighet för kommunen att genom miljö- och 
räddningsnämnden yttra sig över behov av kompletteringar av Holmen Energis 
tillståndsansökan. 


Förvaltningen för ett principresonemang i frågan och landar i att Hudiksvalls 
kommun bör fatta beslut om tillstyrkan över ansökan senare i processen då 
eventuella behov av kompletteringar av underlag i ärendet är klarlagda. 


Beslutsgång 
Stefan Nordin (SD) yrkar avslag på Holmens ansökan i sin helhet. 


Peter Lagerqvist (M) yrkar bifall till plan- och utvecklingsutskottets förslag. 


Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till plan- och 
utvecklingsutskottets förslag eller till Stefan Nordins förslag, och finner att 
kommunstyrelsen bifaller plan- och utvecklingsutskottets förslag. 


Beslutsunderlag 
Plan- och utvecklingsutskottet 2024-01-23 § 13 
Tjänsteutlåtande 
Förfrågan 
Ansökan 


 


Beslutet skickas till 
Hans Gyllow 
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§ 13 Dnr KS-2023-000515 - 511 


Förändrad parkeringsavgift  


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att höja parkeringsavgiften till 15 kronor per timme på kommunens  


avgiftsbelagda parkeringar.  


Sammanfattning 
Sedan parkeringsavgift infördes 2017 har beläggningen på parkeringarna 
Salutorget, Garvaren, Museet och Milstolpen ökat. Som styrmedel för att öka 
omsättningen på parkeringsplatserna föreslås att avgiften höjs till 15 kronor per 
timme. Även med den föreslagna höjningen är kostnaden kopplat till 
parkeringarna högre än intäkten som parkeringsavgiften genererar.    


Ärendet återremitterades, från kommunstyrelsens allmänna utskott den 19 
oktober 2023, till tekniska nämnden för att se över kostnaderna kopplade till 
kommunens parkeringar som exempelvis underhåll och drift, samt att föra en 
dialog med Hudik City gällande ärendet. 


Kostnader kopplat till kommunens parkeringar redovisas i tabell 1. Även om 
parkeringsavgiften höjs till 15 kr/timme är kostnaden kopplat till parkeringarna 
högre än intäkten för parkeringsavgifter.  


Intäkt parkeringsavgifter          1 670 000 


Parkeringsövervakning   1 125 000 


Driftkostnad parkeringsautomater/telefonparkering    100 000 


Internleasing parkeringsautomater                 40 000 


Skötsel av parkeringsytor      862 000 


Avskrivning parkeringsytor               600 000 


   1 057 000 


Tabell 1: Utfall 2022 av kostnader kopplade till kommunens parkeringar. 


En dialog med Hudik City kring förslag om höjning av parkeringsavgift samt 
utvecklingen av parkeringsplatser i centrum har inletts och återkoppling på 
dialogen kommer att redovisas till kommunstyrelsens allmänna utskott 
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Beslutsgång 
Caroline Schmidt (C), Anton Stark (C) och Jan-Erik Jonsson (C) meddelar att 
de ej deltar i beslutet. 


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 11 
Tekniska nämnden 2023-12-11 § 147 
Tjänsteutlåtande tekniska förvaltningen 
Presentation 
Skrivelse om dialog 
Allmänna utskottet 2023-10-19 § 125 


 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 14 Dnr KS-2021-000360 - 501 


Samlade ståndpunkter över lokaliseringsutredning, 
järnvägsplan Ostkustbanan Enånger-Idenor-
Stegskogen 


Kommunstyrelsen beslutar 
att avge samlade ståndpunkter till Trafikverket i enlighet med det förslag som 
Plan- och utvecklingsutskottet upprättat. 


Sammanfattning 
Trafikverket arbetar med en lokaliseringsutredning för järnvägsplan för 
dubbelspår på Ostkustbanan. I klartext handlar det om att välja korridorer inom 
vilka en framtida järnväg kan komma att byggas.  


Hudiksvalls kommun har lämnat samlade ståndpunkter över 
lokaliseringsutredningen redan under 2023. Då kunde kommunen emellertid 
inte förorda något av de två alternativen vid Iggesund. Kommunen efterlyste en 
fördjupad utredning som skulle pröva olika möjligheter för att undvika en 
passage på bro genom Iggesund. Trafikverket har därefter gjort en översiktlig 
studie för ett dubbelspår i marknära läge genom Iggesund. Detta yttrande 
begränsar sig därför till delen Enånger-Idenor med särskilt fokus på passagen 
vid Iggesund.  


Plan- och utvecklingsutskottet gav kommunledningsförvaltningen i uppdrag att 
till kommunstyrelsens sammanträde den 6 februari komplettera förslaget med 
en text om trygghetaspekten kring stationsområdet.  


Beslutsgång 
Ulrica Högbergh (V) yrkar bifall till plan- och utvecklingsutskottets förslag. 


Beslutsunderlag 
Plan- och utvecklingsutskottet 2024-01-23 § 11 
Tjänsteutlåtande 
Förslag 
Översiktlig studie Iggesund 
Samrådsredogörelse 
Begäran om kompletterande sammanvägda ståndpunkter 


 


Beslutet skickas till 
Hans Gyllow 
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§ 15 Dnr KS-2023-000258 - 008 


Motion - Möjliggöra uthyrning av replokaler 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att motionen anses vara besvarad. 


Sammanfattning 
Kultur- och fritidsnämndens yttrande 
Hudiksvalls kommun lider brist på replokaler då de lokaler som tidigare fanns 
tillgängliga för på Håstaholmen inte längre finns kvar. Motionen från Charliene 
Kiffer Goude (V), Ulrica Högbergh (V), Olle Jonsson (V) och Joel Nordkvist 
(V) föreslår att kommunen, gärna i samarbete med studieförbunden, utreder 
möjligheten att hyra ut replokaler. Liknande initiativ har tagits runt om i landet. 


Kultur-och Fritidsförvaltningen är väl insatt i behovet av replokaler och har 
därför påbörjat samarbete med studieförbunden kring just detta. En 
planeringsgrupp med förvaltningschefer arbetar med lokalfrågor och en 
arbetsgrupp med kulturutvecklare och representanter från studieförbunden 
utreder vilka behov som finns för ett att vi ska kunna komma fram till en 
långsiktigt hållbar och behovsbaserad lösning.  


Beslutsgång 
Anton Stark (C) anmäler jäv och deltar inte vid handläggning av och beslut i 
ärendet; Bengt-Åke Nilsson (C) träder in hans ställe. 


Ulrica Högbergh (V) och Caroline Schmidt (C) yrkar bifall till motionen. 


Annika Huber (S) och Gerd Olsson (S) yrkar bifall till allmänna utskottets 
förslag. 


Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till allmänna utskottets 
förslag eller till Ulrica Högbergh med fleras förslag, och finner att 
kommunstyrelsen bifaller allmänna utskottets förslag att anse motionen 
besvarad. 


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 20 
Kultur- och fritidsnämnden 2023-11-22 § 92 
Tjänsteutlåtande kultur- och fritidsförvaltningen 
Motion 


 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 16 Dnr KS-2023-000480 - 008 


Motion - Upprätta en kommunal kulturarvsplan 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att avslå motionen. 


Sammanfattning 


Kultur- och fritidsnämndens yttrande 
I motionen från Jesse Ljung (C) och Sven Bergström Trolin (C) föreslås 
kartläggning och dokumentation av materiella kulturarv såsom historiska 
lämningar och byggnader i Hudiksvalls kommun. En kulturarvsplan skulle 
kunna vara ett bidrag i bevarandet av gemensam historia för framtida 
generationer och stärka kommunens attraktionskraft för medborgare och 
turister.  


Kulturhistoriska miljöer i Hudiksvalls kommun är genom åren inventerade av 
olika instanser med särskild kompetens inom de områden som innefattas av 
begreppet materiellt kulturarv. Renovering och tillgängliggörande landar till stor 
del på berörda fastighets- och markägare och hänsyn behöver tas till t.ex. Plan- 
och bygglagen eller Fornminneslagen. Länsmuseet Gävleborg har en 
byggnadsantikvarie med inriktning på Hälsingland som arbetar löpande med 
tillsyn. Hälsinglands Museum gör en stor insats för tillgängliggörandet av 
kulturarvet tex genom utställningar och pedagogik. Tillväxtenheten är väl insatt 
i frågan och Stadsarkitekt samverkar med Byggnadsantikvarie inte minst i frågor 
gällande uppdaterad kartläggning och information. Kulturmiljön är omnämnd i 
översiktsplaner, översyn görs vid tex infrastrukturprojekt. Kultur-och 
fritidsförvaltningen samverkar med samtliga ovan nämnda och delar 
uppfattningen om kulturarvets betydelse för kommunen men nya inventeringar 
utöver redan existerande är kostnadskrävande och omfattande projekt som 
skulle kräva kompetens som saknas hos kultur-och fritidsförvaltningen. 


Beslutsgång 
Caroline Schmidt (C) och Stefan Nordin (SD) yrkar bifall till motionen. 


Gerd Olsson (S) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag att avslå motionen. 


Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till allmänna utskottets 
förslag eller till Caroline Schmidts med fleras förslag, och finner att 
kommunstyrelsen bifaller allmänna utskottets förslag att avslå motionen. 
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Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 18 
Kultur- och fritidsnämnden 2023-11-22 § 93 
Tjänsteutlåtande kultur- och fritidsförvaltningen 
Motion 


 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 17 Dnr KS-2023-000218 - 008 


Motion - Strategi för friluftsliv 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att motionen anses besvarad. 


Sammanfattning 
Jesse Ljung (C), Sven Bergström Trolin (C) och Caroline Schmidt (C) föreslår i 
en motion  


• att Kultur- och Fritidsförvaltningen ges i uppdrag att utarbeta ett förslag till 
strategi för ett utvecklat friluftsliv i Hudiksvalls Kommun.  


•  att strategin ska upprättas i samråd med invånarna, föreningar och andra 
intressenter för att säkerställa att behoven och önskemålen hos kommunens 
invånare är beaktade i strategin.  


•  att strategin ska inkludera en inventering av befintliga friluftsanläggningar och 
friluftsområden och identifiera var investeringar behöver göras för att förbättra 
tillgängligheten, säkerheten och kvaliteten 


Kultur- och fritidsnämndens yttrande 
I september 2019 fick kultur- och fritidsnämnden ett nytt reglemente där det 
framgår att ”Nämnden har en beställarroll… av samtliga fritidsanläggningar där 
även skärgården, spår- och leder, badplatser, bryggor ingår som utförs av 
tekniska nämnden”. Som effekt av den startade förvaltningen ett intern och 
externt arbete inom rörliga friluftslivet.   


Internt är förvaltningen sammankallande för den kommunala 
samverkansgruppen för rörligt friluftsliv ”Forum Fritid”. Där tjänstepersoner 
från flera förvaltningar planerar drift och investeringar för kommunala 
anläggningar inom det rörliga friluftslivet. Den har också en utredande funktion 
kring frågor kopplat till det rörliga friluftslivet i kommunen. 


Externt är kultur och fritid projektägare för ett LONA projektet ”Vandrings- 
och cykelleder i Hudiksvalls kommun”. Projektet hade väntat slutdatum 2023-
12-31 men är förlängt t o m 2024-12-31. Projektet är uppdelat i tre faser och 
inkluderar kartläggning av vandrings- och cykelleder, tillgängliggörande av 
utvalda leder och ta fram en samverkansmodell för berörda parter. Första och 
tredje fasen är pågående under hela projekttiden. Andra fasen genomförs i en 
begränsad tid och planeringen är att den genomförs under andra kvartalet 2024. 
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Enligt första att-satsen i motionen ska förvaltningen utarbeta ett förslag till 
strategi för ett utvecklat friluftsliv i Hudiksvalls kommun. Mot bakgrund av det 
pågående arbetet är förvaltningen aktiv i ett arbete kring rörliga friluftslivet på 
olika sätt och ett uppdrag om att utveckla en strategi skulle leda till att 
förvaltningen måste prioritera om i nuvarande arbetet och därmed kliva tillbaka 
för att ta en mer strategisk roll än operativ.   


Enligt den andra att-satsen ska strategin upprättas i samråd med relevanta 
aktörer och att önskemålen ska tas i beaktande i strategin. I och med LONA 
projektet jobbar förvaltningen tillsammans med medfinansiärer och övriga 
aktörer med kartläggning och att hitta en samverkansmodell tillsammans med 
berörda aktörer inom vandrings- och cykelleder.   


Enligt den tredje att-satsen ska ske en kartläggning av 
friluftsanläggningar/friluftsområden. Detta arbete är pågående genom LONA 
projektet för vandrings- och cykelleder och i den kommunövergripande 
samverkan Forum Fritid kartläggs de kommunala anläggningarna. 


Nämnden anser att den i dagsläget till stor del arbetar operativt med det som 
efterfrågas av motionen och föreslår därför att motionen kan anses besvarad. 


Beslutsgång 
Gerd Olsson (S) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag att motionen anses 
besvarad.  


Caroline Schmidt (C) yrkar bifall till motionen. 


Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till allmänna utskottets 
förslag eller till Caroline Schmidts förslag, och finner att kommunstyrelsen 
bifaller allmänna utskottets förslag att motionen anses besvarad. 


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024 01 18 § 19 
Kultur- och fritidsnämnden 2023-11-23 § 95 
Tjänsteutlåtande kultur- och fritidsförvaltningen 
Motion 


 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 18 Dnr KS-2023-000081 - 008 


Motion - Fria arbetsskor till personalen inom vård och 
omsorg 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att avslå motionen. 


Sammanfattning 


Social- och omsorgsnämndens yttrande 
Social och omsorgsnämnden har fått i uppdrag att besvara en motion från 
Margareta Stark (C) och Caroline Schmidt (C) om att införa fria arbetsskor som 
en del av arbetsklädsel till vård- och omsorgspersonal.  


Det framgår i förvaltningens tillbudsrapportering att flertalet halkolyckor sker 
varje vinter, bland annat för att privata skor som saknar broddar används. 
Broddar har köpts in inom hemsjukvård och hemtjänst för att kunna användas 
på de privata skorna men det har ej gett önskat resultat. Vid sjukskrivningar 
relaterat till förslitningsskador/värk i höfter, knän och fötter kan bristfälliga 
arbetsskor och hårda golv vara en del av orsaken. 


Förvaltningen har cirka 1 500 ordinarie medarbetare som berörs av förslaget. 
Arbetsskor behöver, om motionen går igenom, upphandlas. En uppskattning 
kan dock göras med antagandet att ett par skor kostar 1 000 kronor samt att 
ordinarie medarbetare behöver 2 par skor per år samt timvikarier 1 par. Det 
skulle innebära en uppskattad totalkostnad på cirka 3 miljoner kronor per år. 
Därutöver tillkommer arbetsgivaravgiften utifrån att skorna blir en skattepliktig 
förmån, då det enligt personalenheten i princip enbart är skyddsskor som är 
skattefria. 


Beslutsgång 
Gerd Olsson (S) och Jonas Holm (M) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag 
att avslå motionen. 


Ulrica Högbergh (V) och Caroline Schmidt (C) yrkar bifall till motionen. 


Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till allmänna utskottets 
förslag eller till Ulrica Högberghs med fleras förslag, och finner att 
kommunstyrelsen bifaller allmänna utskottets förslag att avslå motionen. 
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Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 16 
Social- och omsorgsnämnden 2023-11-23 § 155 
Tjänsteutlåtande social- och omsorgsförvaltningen 
Motion 


 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 19 Dnr KS-2023-000351 - 008 


Motion - Inför krav på utdrag ur belastningsregister vid 
nyanställningar inom äldreomsorg och LSS 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att avslå motionen 


Reservation 
Emot beslutet reserverar sig Peter Åkerström (KD) 


Sammanfattning 


Social- och omsorgsnämndens yttrande 
En motion ”Inför krav på utdrag ur belastningsregister vid nyanställningar 
inom äldreomsorg och LSS” inkom i juli 2023 från Peter Åkerström (KD), Lars 
Österberg (KD) och Catharina Holmsten (KD). 


För arbete med vuxna finns inget krav på kontroll av utdrag vid nyanställning 
men det finns heller inga legala hinder för detta. För kontroll av utdrag ur 
belastningsregistret vid nyanställningar bedömer förvaltningen att det inte bör 
införas i nuläget då konsekvenserna av utdragen är arbetsrättsligt svåra. 
Förvaltningen ser vinster med att invänta resultatet av de statliga utredningarna 
för att få stöd i hur eventuella utdrag ska hanteras, och det saknas i dagsläget 
förutsättningar att driva det arbetet parallellt med övriga utvecklingssatsningar. 
Vidare har JO kommit med kritik mot en kommun som rutinmässigt har ett 
förfarande med registerutdrag och förutsätter att kommunen omgående 
omprövar den aktuella ordningen.   


Beslutsgång 
Peter Åkerström (KD) och Peter Asp Vilén (SD) yrkar bifall till motionen. 


Jonas Holm (M) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag att avslå motionen. 


Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till allmänna utskottets 
förslag eller till Peter Åkerströms med fleras förslag, och finner att 
kommunstyrelsen bifaller allmänna utskottets förslag att avslå motionen. 
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Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 17 
Social- och omsorgsnämnden 2023-11-23 § 156 
Tjänsteutlåtande social- och omsorgsförvaltningen 
Motion 


 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 20 Dnr KS-2023-000341 - 008 


Motion - Kompetensutveckling för elevassistenter 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att bifalla motionen. 


Sammanfattning 


Lärandenämndens yttrande 
Lärandenämnden har mottagit en motion från Anton Stark (C) om 
kompetensutveckling för elevassistenter i Hudiksvalls kommun. Motionen 
föreslår att lärandeförvaltningen utreder möjligheten att erbjuda 
kompetensutveckling för elevassistenter i Hudiksvalls kommun. Därtill föreslås 
att utredningsuppdraget görs i samråd med rektorer och fackliga organisationer 
för att kartlägga vilken typ av kompetensutveckling som bör erbjudas till 
elevassistenter i Hudiksvalls kommun. 


Lärandenämnden ställer sig positiv till att utreda denna fråga och föreslår att 
även kompetensutveckling för lärarassistenter inkluderas i utredningsuppdraget. 


Beslutsgång 
Anton Stark (C), Adam Rydstedt (M), Gerd Olsson (S), Peter Åkerström (KD), 
Ulrica Högbergh (V) och Peter Asp Vilén (SD) yrkar bifall till allmänna 
utskottets förslag. 


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 14 
Lärandenämnden 2023-12-07 § 95 
Tjänsteutlåtande lärandeförvaltningen  
Motion 


 


 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 21 Dnr KS-2023-000074 - 008 


Motion - NPF-säkra skolorna i Hudiksvalls kommun 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att motionen ska anses besvarad. 


Sammanfattning 


Lärandenämndens yttrande 
Lärandenämnden har mottagit motionen ”NPF-säkra skolorna i Hudiksvalls 
kommun” från Anton Stark (C) och Caroline Schmidt (C). Motionen föreslår 
att lärandeförvaltningen påbörjar processen med att NPF-säkra grundskolorna i 
kommunen, och att en lämplig ”pilotskola” bör vara först ut. Källbrinksskolan i 
Huddinge lyfts i motionen som ett exempel på en NPF-säkrad skola. I 
motionen beskrivs vidare att Hudiksvalls kommun har en stor utmaning 
gällande att se barn och unga med NPF, och också när det gäller att få tillbaka 
barn med NPF med samtidig hög problematisk skolfrånvaro till skolan. 
Centerpartiet tror att ett viktigt första steg är att påbörja processen med att 
NPF-säkra grundskolorna i Hudiksvalls kommun. 


Lärandenämnden ställer sig positiv till ett fortsatt och intensifierat arbete 
gällande tillgängliggörande av lärmiljöer, ökad kunskap om neuropsykiatriska 
svårigheter samt systematiskt arbete för likvärdighet på våra skolor. Nämndens 
svar innebär att skolorna på ett systematiskt och likvärdigt sätt fortsätter och 
intensifierar arbetet med att tillgängliggöra lärmiljöer, öka kvalitén på extra 
anpassningar och särskilt stöd, samt öka kunskapen hos medarbetarna rörande 
neuropsykiatriska svårigheter.  


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 15 
Lärandenämnden 2023-12-07 § 96 
Tjänsteutlåtande lärandeförvaltningen 
Motion 


 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 22 Dnr KS-2021-000336 - 008 


Motion - Inga marknadshyror i allmännyttan 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att avslå motionen. 


Sammanfattning 
I en motion från Olle Jonsson (V) föreslås att kommunen ändrar ägardirektiven 
till Glada Hudikhem AB så att bolaget inte ska tillämpa det som motionären 
benämner marknadshyror vid nyproduktion av hyresbostäder. 
Kommunledningsförvaltningen föreslår att motionen ska avslås då det inte 
längre är aktuellt att ändra lagstiftningen för att möjliggöra en sådan 
hyresmodell.   


Beslutsgång 
Ulrica Högbergh (V) yrkar bifall till motionen. 


Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till allmänna utskottets 
förslag eller till Ulrica Högberghs förslag, och finner att kommunstyrelsen 
bifaller allmänna utskottets förslag att avslå motionen. 


Beslutsunderlag 
Plan- och utvecklingsutskottet 2024-01-23 § 14 
Tjänsteutlåtande 
Motion 


 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 23 Dnr KS-2023-000169 - 008 


Motion - Barnen i första rummet via årligt barnbokslut 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att anse motionen besvarad. 


Reservationer 
Emot beslutet reserverar sig Caroline Schmidt (C), Anton Stark (C) och Jan-
Erik Jonsson (C). 


Sammanfattning 
Margareta Stark (C) och Erika Söderström (C) har inkommit med en motion 
om införande av barnbokslut i kommunen. Syftet med ett barnbokslut är att det 
ska fungera som ett underlag för att skapa en bättre situation för barnen i 
Hudiksvalls kommun. Vidare ska det belysa om barnen fått det bättre eller 
sämre under året, samt beskriva vad som har gjorts och vilka beslut som har 
fattats under året som påverkar barn och unga. Ett upprättande av ett 
barnbokslut skulle bidra till att visa på hur kommunen arbetar utifrån ett barn- 
och ungdomsperspektiv med barns bästa i fokus och att man följer 
lagstiftningen genom en årlig uppföljning. Ett barnbokslut bör vara en 
sammanställning av verksamheters resultat som direkt berör barn och unga. Det 
skulle innebära att varje förvaltning i samband med årligt bokslut gör en särskild 
utvärdering av hur fattade beslut påverkar barn och ungas villkor i området eller 
i en verksamhet. 


Motionen har behandlats genom en internremiss till samtliga nämnder i 
kommunen. Sammanfattningsvis är tekniska nämnden och lärandenämnden 
positiva till införandet av barnbokslut medan social- och omsorgsnämnden, 
kultur- och fritidsnämnden samt Norrhälsinglands miljö- och räddningstjänst är 
tveksamma. Se separat sammanställning av remissvar. 


I september 2023 beslutade kommunstyrelsen om riktlinjer för prövning av 
barnets bästa enligt lagen om konventionen om barnets bästa, 
barnkonventionen. Arbetet med att implementera arbetssätt och rutiner för 
prövning av barnets bästa pågår men behöver fortsätta, breddas och fördjupas. 
Lagen och Hudiksvalls kommuns beslutade riktlinje innebär bland annat att 
prövning av barnets bästa ska göras i budgetprocessen. Med en 
kommunövergripande prövning av barnets bästa i budgetprocessen kommer 
intentionerna för barnbokslut delvis att uppfyllas.  
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Beslutsgång 
Caroline Schmidt (C) och Ulrica Högbergh (V) yrkar bifall till motionen. 


Gerd Olsson (S) yrkar att motionen ska anses vara besvarad. 


Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till Gerd Olssons 
förslag om att anse motionen besvarad eller till Caroline Schmidts med fleras 
förslag om att bifalla motionen, och finner att kommunstyrelsen bifaller Gerd 
Olssons förslag om att anse motionen besvarad. 


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2024-01-18 § 13 
Tjänsteutlåtande 
Sammanställning av internremiss 
Motion 


 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 24 Dnr KS-2016-000147 - 000 


Information från Hälsingerådet, Sundsvallsregionen 
och aktuell övrig information  
     


Sammanfattning 
Hälsingerådet 
Ordföranden Mikael Löthstam rapporterade från senaste mötet i Hälsingerådet 
då bland annat följande frågor var aktuella: 


- Lön Hälsingland 


- ITdrift Hälsingland 


- Årsredovisningar 


- Kompetensförsörjning 


- Besöksnäring-Destination Hälsingland 


- Social hållbarhet 


- Gemensamma projekt 


 


Sundsvallsregionen 
Inget möte har genomförts i Sundsvallsregionen sedan senaste 
kommunstyrelsesammanträdet.  


 


Övrig information  
Kommundirektör Lena Högback informerar om en pågående översyn av 
kommunledningsförvaltningen samt en ledardag för samtliga ledare i 
kommunen. 
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§ 25 Dnr KS-2022-000556 - 006 


Delegationsbeslut kommunstyrelsen 


Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna redovisningen av fattade delegationsbeslut. 


Sammanfattning 
1. Remissvar på sol- och vindkraft i översiktsplan Sundsvall 2040 


2. Yttrande över föreskrifter om ämnesbetyg 


3. Beslut gällande begäran om allmän handling. 


4. Svar på remiss över EU-kommissionens förslag om att förhindra spill av 
plastpellets. 


5. Avtal ang varumärket Glada Hudik teatern. 


6. Beslut att avslå att få ta del av handling  
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§ 26 Dnr KS-2022-000557 - 006 


Meddelanden till kommunstyrelsen 


Kommunstyrelsen beslutar 
att meddelandena läggs till handlingarna. 


Sammanfattning 
1. Protokoll Samordningsförbund Gävleborg 2023-11-24 


2. Protokoll Hjälpmedelsnämnden 2023-12-04 


3. Protokoll Glada Hudikhem 2023-09-26 


4. Social- och omsorgsnämndens Internkontroll med bilaga 


5. Kultur- och fritidsnämndens Nämndplan 2024-2027 


6. Företagshälsovårdsnämnden 2023-12-15 


7. Överenskommelse - Insatser inom området psykisk hälsa och 
suicidprevention 2024 


8. Arbetslöshetsstatistik november 2023 


9. Protokoll Hälsingerådet 2023-12-13 


10.Protokoll Samordningsförbund Gävleborg 2024-01-26 


11. Förnyad rekommendation till kommunerna om gemensam finansiering av 
stöd för en kunskapsbaserad socialtjänst och kommunal hälso- och sjukvård 


12. Rekommendation gällande undertecknande av CEMR-deklarationen 


13. Överenskommelse om Omställning till en långsiktigt hållbar socialtjänst – 
2024  
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§ 27 Dnr KS-2024-000079 - 040 


Användning av RUR i bokslutet 2024 för att hantera 
ökade pensionskostnader  


Kommunstyrelsen beslutar 
att täcka de ökade pensionskostnaderna för 2024 på ca 45,4 mkr, samt 


att mellanskillnaden täcks i bokslutet via RUR (resultatutjämningsreserven). 


Sammanfattning 
På uppdrag av kommunledningen har kommunledningsförvaltningen fått i 
uppdrag att se över om effekterna av de ökade pensionskostnaderna 2024 
Hudiksvall kommun, för att sedan minska 2025, delvis kan hanteras genom 
resultatutjämningsreserven. Just 2024 slår det hårt ekonomiskt för nämnderna.  
Genom att det kan ses som en extra ordinär kostnad 2024 kan kommunen 
mildra effekterna genom att resultatutjämningsreserven går in och täcker den 
merkostnad kommunen har för 2024. Vilket beror både på ett nytt 
pensionsavtal som förhandlats fram mellan centrala parter samt att pensionerna 
är inflationsskyddade. Under 2024 kommer de ökade pensionskostnaderna 
jämfört med 2023 uppskattningsvis att öka med 40-45 mkr, vilket får betecknas 
som exceptionellt. Pensionskostnaderna för kommunen har ökat från 2022, och 
kommer därefter att minska 2025.  


Kommunfullmäktige antog 2022-12-21 § 146 riktlinjer för god ekonomisk 
hushållning och hantering av resultatutjämningsreserv vilket möjliggör 
föreslagen lösning av den ökade pensionskostnaden. 


De 45,4 mkr som föreslås hanteras via RUR i bokslutet fördelas på nämnderna 
enligt följande: 


Social- och omsorgsnämnden  20 mkr 


Lärandenämnden  15 mkr 


Tekniska nämnden  4,2 mkr 


Kommunstyrelsen  3,8 mkr 


Kultur- och fritidsnämnden  0,9 mkr 


Bygg-, miljö- och räddningsförvaltningen 1,2 mkr 


Svågadalsnämnden  0,2 mkr 


Överförmyndarnämnden  0,1 mkr 


Totalt                 45,4 mkr 
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Denna hantering innebär att nämnderna i samband med månadsuppföljning 
och prognoser tillåts ha ett överskridande på helårsbasis i kontogruppen 
arbetskraftskostnader på motsvarande belopp. 


Beslutsgång 
Per Svensson (S), Annika Huber (S) och Adam Rydstedt (M) yrkar bifall till 
kommunledningsförvaltningens förslag. 


Beslutsunderlag 
Tjänstutlåtande 


Beslutet skickas till 
Ekonomienheten 
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§ 28 Dnr KS-2024-000072 - 009 


Nämndinitiativ - Kraftsamling Lärandenämnden 


Kommunstyrelsen beslutar 
att avslå nämndinitiativet. 


Sammanfattning 
Ulrica Högbergh (V) har lämnat in ett nämndinitiativ med följande förslag: 


att lärandenämnden till varje kommunstyrelsesammanträde redogör för arbetet 
som görs inom ramen för uppdraget “En bättre skola” (LN 230613) 


att kommunledningsförvaltningen får i uppdrag att i den utsträckning som är 
nödvändig för att stärka lärandeförvaltningens arbete med arbetsmiljö, kvalitet, 
ekonomi och utvecklingsarbetet i “En bättre skola”. 


att som omställningsmedel under tiden arbetet med “En bättre skola” pågår 
tillföra 30 miljoner till lärandenämnden i tilläggsanslag för 2024. 


Förslaget föreslås finansieras via reglering i bokslut (medel från 
resultatutjämningsreserven kan användas vid behov) 


 


Lärandenämndens ordförande Adam Rydstedt (M) meddelar att samtliga partier 
i lärandenämnden kommer att inbjudas till att delta i styrgruppen för projektet 
"En bättre skola". 


Ordföranden meddelar att styrgruppen under våren kommer att få 
presentera/redovisa arbetet i kommunstyrelsen.  


Beslutsgång 
Ulrica Högbergh (V) yrkar bifall till nämndinitiativet. 


Per Svensson (S) yrkar avslag på nämndinitiativet i sin helhet. 


Caroline Schmidt (C) yrkar bifall till nämndinitiativets två första förslag med 
följande protokollsanteckning: 


"Centerpartiet ställer sig i stora delar positiva till Vänsterpartiets nämndinitiativ 
”Dags för kraftsamling Lärandenämnden”. Vi yrkar bifall till att-sats 1 och 2 
men ställer oss tveksamma till att-sats 3. Centerpartiet vill att mer pengar tillförs 
till Lärandenämnden men att de görs genom att öronmärka pengar från 
kommande generella statsbidrag. " 
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Ordföranden framställer proposition om bifall dels till Per Svenssons förslag 
om att avslå nämndinitiativet, dels till Ulrica Högberghs förslag om att bifalla 
initiativet och dels till Caroline Schmidts förslag om att bifalla att-sats 1 och 2, 
och finner att kommunstyrelsen bifaller Per Svenssons förslag om att avslå 
nämndinitiativet. 


Beslutsunderlag 
Nämndinitiativ 


     


Beslutet skickas till 
Ulrica Högbergh 
Caroline Schmidt 
Adam Rydstedt 
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§ 29 Dnr KS-2024-000080 - 110 


Val av ombud och ersättare vid Kommuninvests 
föreningsstämma för år 2024 


Kommunstyrelsen beslutar 
att till ombud och ersättare vid Kommuninvests föreningsstämma för år 2024, 
utse följande: 


Ombud:   Ersättare 


Mikael Löthstam (S)  Bengt-Åke Nilsson (C) 


Vindrosvägen 5  Knösta 21 


824 51 Hudiksvall  824 92 Hudiksvall 


Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har att utse ombud och ersättare till Kommuninvest 
föreningsstämma 2024.  


     


Beslutet skickas till 
Mikael Löthstam 
Bengt-Åke Nilsson 
Kommuninvest 
Ekonomienheten 
Annika Forslin 
Monika Lindblom 
 


 





